
دانش آموز سبزوارى قهرمان مسابقات جهانى 
محاسبات ذهنى شد

فرصت 30 روزه به شهردارى 
براى ارائه پهنه هاى بلند مرتبه سازى مشهد

قدس   مدير آموزش و پرورش ســبزوار 
گفــت: «عطرا عــرب» دانش آموز 9 ســاله 
ســبزوارى در مســابقات جهانى محاسبات 
ذهنى رياضــى و چرتكه اى مقام نخســت 
جهان را كسب كرد. حسن محرابى افزود: اين 
مسابقات روزهاى 18 و 19 آذر ماه جارى با 

حضور 80 كشور در ...

قــدس  رئيس كميســيون عمــران و 
شهرســازى شــوراى شهر مشــهد گفت: 
اقدامــات صــورت گرفتــه در رابطــه با 
جانمايــي كانون ها، محورهــا و پهنه هاي 
بلند مرتبه ســازي (مســكوني و مختلط 
غيرمسكوني) بررسى و مقرر شد شهردارى 

تا يك ماه آينده گزارش ...
.......صفحه 2 .......صفحه 3 

س
قد

 -
ى 

ضاي
ى ر

 عل
مد

مح
س: 

عك

مرثيه اى براى خانه هاى تاريخى مشـهد
بياييم تجملات را كم كنيم

هفتاد خوان  زوج هاى 
جوان  قبل ازخنچه هاى 

شب يلدا

.......صفحه 3

چرا آثار ثبتى يكى پس از ديگرى ازفهرست ملى حذف مى شود

.......صفحه 2 

گزارش ميدانى قدس از گرانى هاى ادامه دار

مواد لبنى قرار 
بود ارزان شود، 

گران شد!

قدس   زمانى از غروب نگذشته كه مردان جوان درحالى 
كه طبق هاى ميوه و هدايا را بر سردارند؛ بى پروا و با حركات 
نمايشــى كوچه هاى پيچ درپيچ روســتا را طى مى كنند. 

جمعيت زنان از پيرو ...

قدس   هر روز از يك گوشه بازار و در يك كالا قيمت ها افزايش 
مى يابد يا قرار است كاهش پيدا كند، در اين ميان عده اى سودجو 

براى خود در اين اوضاع كيسه مى دوزند ...
.......صفحه 4
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.......صفحه 2

سرپرست استاندارى خراسان 
رضوى اولتيماتوم داد

تأخير در 
بهره بردارى 

كتابخانه مركزى؛
هيچ عذرى 

پذيرفته نمى شود

قدس    سرپرســت استاندارى خراسان رضوى 
گفت : هيــچ عذرى براى تأخيــر در بهره بردارى 
پــروژه كتابخانه مركزى مشــهد همزمان با دهه 
فجر پذيرفتنى نيســت. قربان ميرزايى در جلسه 
انجمن كتابخانه هاى عمومى خراســان رضوى با 
بيان اينكه پروژه كتابخانه مركزى مشــهد بايد تا 
دهه فجر امسال تكميل و آماده بهره بردارى شود، 
اظهار داشــت: بايد طى جلسات هفتگى وضعيت 
اين پروژه، پيشرفت ها، مشكلات و موانع بررسى 
و رفع شود و تا انتهاى دى ماه تكميل و مقدمات 

كار براى بهره بردارى آن ...

فقر خاك كشاورزى در خراسان جنوبى
قدس: مدير آب و خاك و امور فنى و مهندســى ســازمان جهاد 
كشــاورزى خراســان جنوبى گفت: تاكنون هيچ اعتبــارى براى 
حاصلخيزى خاك به اين اســتان اختصاص نيافته اســت كه اين 

موضوع در اعتبارات سال آينده گنجانده مى شود.
محمدحسن غلامى افزود: اكنون مجلس لايحه حفاظت از خاك را 
با هدف غنى سازى خاك، جلوگيرى از آلودگى و افزايش مواد آلى 

خاك مصوب و به شوراى نگهبان ارسال كرده است. 
وى ادامه داد: وزير جهاد كشــاورزى نيز براى راه اندازى دفتر خاك 
كشاورزى در وزارتخانه دستور داده است كه با اجرايى شدن آن، در 

سازمان هاى جهاد كشاورزى استان ها نيز دفتر راه اندازى شود.
غلامى يادآور شد: در برنامه ششم توسعه مقرر شده سالانه حدود 500 
هزار هكتار از اراضى كشاورزى كشور در خصوص بحث حاصلخيزى 
خاك تأمين اعتبار شــود.مديرآب و خاك و امور فنى و مهندســى 
سازمان جهاد كشاورزى خراسان جنوبى افزود: خاك كشاورزى استان 
بســيار فقير اســت، به گونه اى كه 60 درصد اين خاك كمتر از يك 
درصد مواد آلى دارند.وى گفت: مواد آلى به دليل اثرات ســازنده اى 
كه بر خصوصيات فيزيكى، شيميايى و بيولوژيكى دارد به عنوان ركن 
اصلى بارورى خاك از آن ياد مى شــود.وى بيان كرد: مجموع اراضى 
كشاورزى اســتان 480 هزار هكتار است كه از اين ميزان تنها 150 
هــزار هكتار حاصلخيز بوده كه 25 هزار هكتار را اراضى آبى زراعى و 
باغى تشكيل مى دهد.وى راندمان آب بخش كشاورزى استان را بيش 
از 44 درصد عنوان كرد و به ايرنا گفت: راندمان آب به طور متوســط 

سالانه 1,5 تا 2 درصد در استان افزايش مى يابد.

سرپرست معاونت هماهنگى امور عمرانى استاندارى:
كارگروه امور زيربنايى

بسته حمايت از توليد را آماده مى كند
قدس:سرپرست معاونت هماهنگى امورعمرانى استاندارى اعلام كرد: 
كارگروه امور زيربنايى و شهرســازى بسته حمايت از توليد را آماده 

خواهد كرد و پيگير سياست دولت در كمك به اشتغال است.
وحيد قربانى در جلسه اين كارگروه گفت: دستگاه هاى عضو كارگروه 
با تمام توان و با حداكثر ظرفيت هاى قانونى تلاش مى كنند كه در 
زمان مناسب نسبت به اعلام نظر و صدورمجوزهاى لازم اقدام كنند.
وى خاطرنشــان ســاخت: حفظ و حراســت از منابــع طبيعى و 
محيط زيســت و رعايت كليه قوانين لازم و ضرورى است و درعين 
حال بايد كمك كنيم ســرمايه گذارى و كارآفرينى دراستان شتاب 
خود را از دســت ندهد.شايان ذكراســت كه در اين جلسه پس از 
بحث و بررسى تعدادى از طرح هاى پيشنهادى به تصويب رسيد و 
از جمله كارگروه با اجراى واحد هاى خدماتى قاليشويى، واحدتوليد 
بيوكمپوســت و توسعه سردخانه در حريم شهر مشهد و طرح هاى 
احــداث نيروگاه بادى 30 مگاواتى در حريم شــهربينالود و اجراى 
كارخانه آسفالت در خارج از حريم شهر فريمان موافقت به عمل آورد.

سوژه از شما / پيگيرى از ما
در راستاى رسالت مطبوعاتى وظيفه خود مى داند در جهت رفع مشكلات مردمى،  سوژه هاى ارسالى از سوى 

خوانندگان  عزيز    در حوزه هاى شهرى، اجتماعى، اقتصادى و ...  را پيگيرى و منعكس كند .
لطفاً ابتداي پيام كلمه «سوژه» را قيد نماييد.منتظر سوژه هاى شما از طريق سامانه پيامكى  هستيم.

شماره پيامك:   300072305
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مديركل تعاون، كار و رفاه اجتماعى 
استان: 

92 درصد اعتبارات استان 
خراسان رضوى را جذب كرده ايم

ايلنا: نشست هم انديشى مديران دستگاه هاى اجرايى 
زير مجموعه وزارت تعــاون، كار و رفاه اجتماعى و 
تشكلات كارگرى با نمايندگان استان در مجلس با 
موضوع بررسى لايحه بودجه سال آينده برگزار شد. 
مديركل تعاون، كار و رفاه اجتماعى خراسان رضوى 
در اين جلســه اظهاركرد: وزارت تعاون، كار و رفاه 
اجتماعى يكى از بزرگ ترين وزارتخانه هاى اجتماعى 
كشور است و در توسعه منابع انسانى نقش بسيار مهم 
و اساسى دارد كه با توجه به جنس اجتماعى بودن 
مطالبات و خواسته ها در تلاش هستيم با همفكرى 
و هم انديشــى با نمايندگان اســتان در مجلس در 
حوزه هاى مختلف همچون تأمين اجتماعى، بيمه 
سلامت، بهزيستى، اشتغال و... در جهت رفع نياز و 

خواسته هاى مردم استان تلاش كنيم.
سنجرى به تعداد افراد مقررى بگير بيمه بيكارى در 
استان اشاره كرد و گفت: بحث مقررى بگيران يكى 
از دغدغه ها و نگرانى هاى ماست كه قانون بايد منابع 
مالى و زمينه برگشــت به كار اين افراد را در بودجه 

سال آينده مشخص و پيش بينى كند.
ســنجرى به مشــكلات و موانع موجود تسهيلات 
اشتغال روستايى و عشــايرى در استان و اقدامات 
انجام گرفته دبيرخانه كارگروه اشــتغال اشاره كرد 
و گفــت: در حال حاضر منتظر ابلاغ مرحله ســوم 
اعتبارات هستيم و تاكنون 92 درصد اعتبارات استان 
جذب و 13000 فرصت شــغلى در روستاها فراهم 
شده كه كار بســيار ارزشمندى در استان خراسان 
رضوى شكل گرفته و تنها استانى هستيم كه موفق 
شديم 30 درصد از اعتبارات ملى را در طرح مبتنى 

بر كشت نوين زعفران جذب كنيم.

قائم مقام دفتر انتشارات و تكنولوژى آموزشى وزارت آموزش و پرورش در بجنورد:

كتاب هاى درسى تا 1400 تغيير نمى يابد
قدس:قائــم مقــام دفتر انتشــارات و تكنولوژى 
آموزشــى وزارت آموزش و پــرورش در بجنورد 
گفت: بر اســاس برنامه ريزى هاى انجام شــده، 
كتاب هاى درســى دانش آموزان تا سال 1400 

تغيير نخواهد داشت.
سعيد بديعى اظهار داشــت: امسال آخرين سال 
تغيير كتاب درسى بود و بر اساس برنامه ريزى ها، 
تا ســال 1400 تغيير كلى در كتاب هاى درسى 
نخواهيم داشــت البته تغيير جزئى بر اساس نياز 

محتمل است. 
وى خاطرنشان كرد: بايد در مدت 6 سال، كتاب 
درسى در 12 پايه تغيير مى يافت و به طور مثال 
در پايــه يازدهم و دوازدهم، بيــش از 60 عنوان 
جديد تاليف شــده اســت كه تلاش داشته ايم تا 
در تهيه كتاب ها، از همكاران در اســتان ها بهره 
ببريم و در اين باره كار بررسى محتواى كتاب ها 

به استان ها واگذار شد. 
قائم مقام دفتر انتشــارات و تكنولوژى آموزشــى 
وزارت آمــوزش و پرورش افزود: طبق برنامه بايد 
10 تا 20 درصد از تاليفات كتاب هاى درســى به 
صورت غير متمركز انجام شــود به طور مثال در 

تاليف كتاب جغرافيا پايه سوم متوسطه، استان ها 
مشــاركت دارند و بر اساس شرايط مناطق محتوا 
تهيه مى شــود و كتاب هاى پيش دبستانى هم 

مطابق نياز مناطق تاليف مى شود.
بديعى گفت: كتاب هاى درســى رشته هاى فنى 
و حرفه اى دوره متوســطه دوم هم بر اساس نياز 
استان ها، متنوع است و بخشى از تاليف محتواها 

به استان ها واگذار شده است. 

توجه به حوزه پژوهش 
بديعــى در بخش ديگر ســخنان خــود در باره 
اقدامات حوزه پژوهش اظهار داشــت: در راستاى 
اجراى ســند تحول بنيادين آمــوزش و پرورش، 
اقداماتى براى توســعه پژوهش در ميان معلمان 

و دانش آموزان در دستور كار است.
وى تصريح كرد: در ســند تحول بنيادين آموزش 

و پــرورش، زير نظام پژوهش و تحقيق از اهميت 
بالايى برخوردار است و اعتبار پژوهشى استان ها 
هم امسال نســبت به سال هاى قبل، زودتر ابلاغ 

شده است.
وى افزود: خراسان شــمالى از استان هايى است 
كه در ســال قبل تمام اعتبار پژوهشــى را جذب 

كرده است.
قائم مقام دفتر انتشــارات و تكنولوژى آموزشى 
وزارت آموزش و پرورش در باره تجارى ســازى 
طرح هاى پژوهشــى گفت: در رشته هاى فنى 
و مهندســى يا علــوم پايه برخــى پژوهش ها 
مى تواند تبديل به ابزار شــده و مورد اســتفاده 
قرار گيرد و در چند ســال گذشــته با همكارى 
معاونــت علمــى و فناورى رياســت جمهورى، 
پروژه هاى زيادى از آمــوزش و پرورش تبديل 

به ابزار شده است.

بجنورد- خبرنگار قدس: اســتاندار خراسان 
شمالى در نشســتى با مديران رسانه ها حضور 
يافت. محمدعلى شــجاعى در اين نشست هم 
انديشــى با بيان اين كه به مديريت شيشه اى 
معتقدم و باور دارم كه هيچ چيز پنهانى نداريم، 
گفت: به همين دليل از نظارت و كنكاش رسانه 
ها هم نگرانى ندارم و در موقع لزوم، از اقدامات 

خود هم مستدل دفاع مى كنيم. 
وى ادامــه داد: در مديريــت توســعه تمــام 
ظرفيت هاى موجــود و اجزاى حاكميتى را در 
كنــار خود مى دانم و از اين لحاظ،  معتقدم كه 
بدون رســانه نمى توان از توسعه حرفى زد لذا 

رسانه ها را جزو تيم كارى خودم مى دانم.
وى با اشاره به شرايط كنونى كشور و بيان اين 
كه وضعيت بحرانى نداريم، افزود: براى عبور از 
موانع فعلى، تلاش، برنامه ريزى و انسجام مردم 

و مسئولان ضروريست. 
شجاعى نقش مهم مردم به عنوان سرمايه اصلى 

اجتماعى را گوشزد كرد و گفت: حتى بهترين 
برنامه هاى دولت هــم بدون همراهى مردم به 
نتيجه نخواهد رسيد و ناتمام خواهد ماند و اين، 
مردم و بخش خصوصى هستند كه بايد اسناد و 
برنامه هاى توســعه را اجرايى كنند. وى از اين 
منظــر، جايگاه و نقش رســانه ها به عنوان پل 

ارتباطى مسئولان و مردم را مهم خواند و تصريح 
كرد: رســانه ها بايد پيشاهنگ توسعه استان و 
قوت قلب مسئولان باشــند و نقش خود را در 
انتقال پيام، ايجاد انسجام و جلب همراهى مردم 

به خوبى ايفا كنند.
استاندار خراسان شمالى در بيان انتظارات خود 

از رسانه ها هم گفت: انتقادات بايد كارشناسانه، 
با تحليل درست، مبتنى بر آمار و ارقام و درنظر 
گرفتــن حقوق و منافع مــردم، مصالح نظام و 
توسعه استان باشد. وى ادامه داد: به هيچ وجه 
در پى يكدست كردن افكار و نگرش ها نيستيم 
اما بدانيد كه اگر نگاه سياسى بر نقدهاى رسانه ها 
حاكم باشد، كسى پذيراى آن نخواهد بود. وى 
اطلاع رسانى عملكرد و انعكاس خدمات دولت را 
از ديگر مطالباتش از رسانه ها برشمرد و گفت: 
رسانه واقعى بايد به اين دو مقوله توجه داشته 

باشد و آن ها را توام با هم ببيند.
وى با اذعان به رتبه پايين خراســان شمالى در 
حوزه رســانه گفت: كاستى هاى استان در اين 
بخش و رتبه 31 خراسان شمالى در اين حوزه 
فقط به كم توجهى و انباشت عملكرد گذشته 
سيستم دولتى بر نمى گردد، بلكه بخشى از ايراد 
هم متوجه خود رسانه هاست؛ لذا رسانه ها بايد 

خودشان را جدى بگيرند.

استاندار در ديدار با اصحاب رسانه:
مديريت شيشه اى در خراسان شمالى اجرا مى شود 



چرا آثارثبتى يكى پس از ديگرى ازفهرست ملى حذف مى شود

مرثيه اى براى خانه هاى تاريخى مشهد
��ر

على محمدزاده   در ميان اخبار مختلفى كه 
در چند روز اخير در مشهد به گوش مى رسيد، 
خبرى كوتاه اما تأمل برانگيز هم بود. خبر اين 
بود «خروج 7 اثر از ثبت ملى و تخريب 14 اثر 

در چند سال گذشته»!
ماجراى تخريب بناهــاى داراى ارزش تاريخى 
و فرهنگى و هر نوع ارزش ديگرى متأســفانه 
همواره در تمام كشــور به گوش مى رسد و در 
چند سال اخير تخريب مهديه عابدزاده و خانه 
سيدان و اماكنى مانند مسجد مرويها و مسجد 
حوض معجردار در شــهر مشهد جنجال هاى 

زيادى ايجاد كرد.
اين روزها يكى ديگر از همين دست اتفاقات در 
حال تكرار است كه مربوط به خانه كوزه كنانى 
مى باشد كه البته هنوز اقدام عملى براى تخريب 

آن صورت نگرفته است.
اما اصل ماجراى خبرسازى هاى روزهاى گذشته 
به ايــن موضوع برمى گردد كــه مدير پايگاه 
ميراث فرهنگى ثامــن در گفت و گو با يكى از 
خبرگزارى ها مى گويد: در سال هاى گذشته (از 
سال90 تاكنون) 7 اثر از ثبت ملى ميراث خارج 

و 14 اثر تخريب شده است.

   پاسخ ميراث به شهردارى
وفا ثابتى ماجــراى خانه كــوزه كنانى را نيز 
شــرح داده و گفته است: مالكان  خانه قديمى 
كوزه كنانى درخواستشــان را براى تخريب و 
ساخت وساز مجتمع در اين ملك به شهردارى 
ثامــن داده انــد و پاســخ ما هم به اســتعلام  
شــهردارى، جلوگيرى از تخريب اين بنا بوده 
است. از طرف ديگر درست است كه اين بنا از 
ثبت خارج شده است، اما بدون مجوز نمى تواند 
تخريب شــود و اكنون به عنوان حسينيه در 

اختيار زائران خمينى شهرى قرار مى گيرد.
لازم به ذكر است كه خانه كوزه كنانى در سال 
1382 با شــماره ثبت 9252 به ثبت سازمان 
ميراث فرهنگى رسيد و مربوط به دوره قاجار 
است و در مشهد، خيابان شيرازى، كوچه چهار 

باغ، كوچه پنجه واقع شده است.
مالكان خانه چند سال پيش درخواست خروج 
از ثبت اين بناى تاريخــى را به ديوان عدالت 
ادارى دادنــد، رأى نخســت دادگاه خروج اين 
خانه از فهرســت آثار ملى بود. با درخواســت 
تجديدنظر اداره كل ميراث فرهنگى خراسان 
رضوى، بار ديگر دادگاه برگزار شــد، اما قاضى 
پرونده دفاعيات كارشناسان ميراث فرهنگى را 
قبول نكرد و در اواخر ســال گذشته بار ديگر 
همان حكم اوليه صادر و قطعى شد تا اين خانه  

تاريخى از فهرست آثار ملى خارج شود.

   پژمانفر: پيگيرى مى كنم
با انتشــار اين خبر، واكنش ها به آن نيز شروع 
شــد كه علاوه بر برخــى از فعــالان ميراث 
فرهنگى،عضو كميسيون فرهنگى مجلس نيز 
گفت: ساختمان كوزه كنانى بخشى از ميراث 
مشهد است، قطعاً اگر مردم از تخريب اين خانه 

مطلع شوند واكنش نشان خواهند داد.
حجت الاسلام پژمانفر، افزود: بنده نسبت به اين 
موضوع اظهار تأسف مى كنم كه دستگاه هاى ما 

بدون توجه به حساسيت هاى معنوى كشورمان 
به راحتى از كنار آن ها عبور مى كنند.

اين نماينده مجلس با بيان اينكه ســاختمان 
كوزه كنانى يكى از ســاختمان هاى ارزشمند 
مشــهد محســوب مى شــود، ابراز كرد: اين 
ساختمان بخش قابل توجهى از فرهنگ و تاريخ 
مشهد به شمار مى رود. اتفاقات متعددى كه در 
دوره هاى مختلف قاجــار و پهلوى اول در اين 

ساختمان رخ داده بخشى از 
تاريخ ما به شمار مى رود.

وى با ابــراز تأســف از اين 
موضوع كه به خاطر يك رأى 
يك ســاختمان را از جرگه 
ميراثى بودن خارج مى كنند، 
ادامه داد: متأســفانه مافياى 
قــدرت و ثروت در كشــور، 
اصل ثروت خود را از چپاول 
دســت  به  فرهنگى  ميراث 
مى آورنــد، ســاختمان هاى 
كرده  را خريــدارى  ميراثى 
و بــا رايزنى هايــى كــه در 
انجام  قضايى  محاكم  مسير 
مى دهند، اين ســاختمان ها 
را از ميراثى بــودن خارج و 
به يك قيمت بالا به فروش 
با  گفــت:  مى رســانند.وى 
مســئولان ميراث فرهنگى 

تمــاس گرفته و موضــوع را مطــرح كرده ام 
همچنين در كميسيون فرهنگى مجلس نيز 

پيگيرى خواهم كرد.

  خط كش قانون
آنچه ذكر شد يك روى ســكه بناهاى داراى 
ارزش ميراثى اســت اما روى ديگر اين سكه، 
ماجــرا اندكى پيچيده تر اســت؛ چراكه اگر از 
منظرى بى طرفانه به موضوع نگاه كنيم، اولين 
اصل اين است كه معيار و مبناى هر اقدامى در 

اين حوزه مانند هر بخش ديگرى قانون است، 
يعنى قانون شرايط و تعاريف لازم را براى اينكه 
يك بنا تاريخى محسوب بشود، ارائه مى دهد و 

بر اساس آن بايد اقدام شود.
مفهوم مخالف ديگر اين اصل اين اســت كه 
اگر قانون بنايى را داراى شرايط لازم ندانست 
نيز دغدغه هاى فردى خود را كنار بگذاريم و 
به حكم قانون تمكين نماييم.حال در تطبيق 
اين حكم ســاده با مصداقى 
چون خانه كوزه كنانى به اين 
مسئله  كه  مى رسيم  نتيجه 
دارا بــودن شــرايط قانونى 
براى آنكه در ليست آثار ثبت 
ملى قرار بگيرد، در 2 مرحله 
بررسى شــده و كارشناسان 
ميراث نيز ادله خود را براى 
محكمه ارائــه داده اند اما در 
نهايت حكم بــه خروج اين 
بنا از فهرســت داده شــده 
است.لذا به لحاظ قانونى بايد 
بگوييم همه موظف به قبول 
آن هستند و نبايد براساس 
احساس يا دغدغه دار بودن، 
برخوردى غيرمنطقى داشت؛ 
چراكــه وقتــى خودمان در 
شرايط مشابه قرار مى گيريم 
در پاســخ منتقدانمان فقط 
مى گوييم قانون به ما اجازه داده است؛ پس در 
اين مورد نيز بايد ملزم به رعايت قانون باشيم.

    واقعيت هاى تلخ 
اما بخــش پنهان اين ماجرا و موارد مشــابه، 
آن گونه كه بايد، شفاف و خوب نيست؛ چراكه 
ميراث فرهنگى هرچند متولى اين حوزه است، 
وظيفه اى مشخص دارد كه انجام آن دردى از 

مالكان اين بناها دوا نمى كند. 
بر اساس قانون اگر بنايى در فهرست آثار ملى 

ثبت شد مالك آن حق هيچگونه تغييرى در 
وضعيت بنا را ندارد. حــال تصور كنيد تمام 
دارايى يك خانــواده يك خانه قديمى داراى 
ارزش ميراثى باشــد و اگر قرار باشد نتوانند 
با تبديل وضعيت آن به دارايى خود برســند، 

داشتن يا نداشتن آن چه تفاوتى دارد؟
از ســوى ديگر ميــراث فرهنگــى اعتبارات 
آنچنانى براى خريــد و نگهدارى از اين بناها 
را ندارد؛ حتى به گفته منتقدان همان بناهاى 
خاصى هم كــه در اختيار ســازمان ميراث 
فرهنگى (در تمام نقاط كشور) قرار دارد حال 

و روز خوبى ندارند.
لذا در چنين شــرايطى كه تمام دســتورات 
ســلبى بوده و مالك بناهاى تاريخى را از هر 
اقدامى منع مى كننــد و اعتباراتى گزاف هم 
براى بهسازى اين اماكن وجود ندارد، نگهدارى 
بدون رسيدگى، تنها مرگ خانه هاى تاريخى 
را چند ســالى به تعويق مى اندازد و با اندكى 
جســت وجو مى توان خانه هاى زيــادى را در 
بافت هاى تاريخى اكثر شــهرها پيدا كرد كه 
خالى از سكنه هســتند و آرام آرام فرسوده تر 

مى شوند.

  كلام پايانى
مــا نيز دوســتدار ميــراث و تاريخ شــهر و 
كشــورمان هستيم اما قبل از هر چيز دوست 
داريم قواعدى جامع براى رفتارها و تصميمات 
متوليان در قبال بناهاى تاريخى تعريف شود 
كه اگر بنايى چون خانه كوزه كنانى يا هر بناى 
ديگرى در فهرســت آثار ملى ثبت شد، ديگر 
تحت هيچ شرايطى نتوان آن را از ليست خارج 
كرد و مهم تر اينكــه متوليان و دغدغه مندان 
صاحب منصب حوزه ميــراث تلاش كنند تا 
اعتباراتى كلان و در خور تاريخ و ميراث ايران 
زمين براى خريد و نگهدارى همراه با بهسازى 
بناهاى تاريخى در نظر گرفته شــود و شاهد 

تغيير وضعيت هر روزه اين گونه بناها نباشيم.

در حوالى امروز2

رئيس كل دادگسترى خراسان شمالى:
  مديران فرهنگى بايد پاسخگوى 
اتفاقات حوزه مسئوليت خود باشند

بجنورد- خبرنگار قدس:رئيس كل دادگسترى خراسان 
شمالى گفت: متوليان امور فرهنگى استان بايد پاسخگوى 
مسائل اتفاق افتاده در حوزه مسئوليت خود باشند و صرف 
بى اطلاعى آنان پذيرفته نيست و آنان را از پاسخ دادن بى 
نياز نمى كند.حجت الاســلام اسداالله جعفرى در حاشيه 
همايــش قضايى صبر در گفت و گو با خبرنگاران با اشــاره 
به ماجراى ســينما عميق بجنورد كه به بســته شدن اين 
مركز فرهنگــى انجاميد، گفت: مديران بايد در اين زمينه 
پاسخگو باشــند زيرا به هيچ عنوان اجازه بى فرهنگى در 
اســتان فرهنگ مدار خراسان شــمالى داده نمى شود.وى 
افزود: مردم متدين و ديندار و انقلابى استان به اين اتفاق 
معترض هســتند و بنابراين همه بايد مراقبت و نظارتها را 
بــه موقع انجام دهيم.حجت الاســلام جعفرى با تأكيد بر 
لزوم پاســدارى از ميراث شهدا گفت: متوليان امر فرهنگ 
مراقبت كنند زيرا اگر عواطف و احساســات دينى مردم را 
جريحه دار كنند و بــه بهانه كار فرهنگى، ناهنجارى ها را 
ترويج دهند دســتگاه قضايى با آنان مقابله مى كند.رئيس 
كل دادگســترى خراسان شــمالى يادآور شد: ما در عين 
حال كه از ترويج فرهنگ اســلامى و بومى در حوزه هاى 
هنرى كاملاً دفاع مى كنيم، شادى و نشاط و شادابى را نيز 
براى جامعه يك امر لازم و ضرورى مى دانيم.وى افزود: با 
اين وجود اين امر نبايد بهانه اى براى ولنگارى و ناهنجارى 
اجتماعى و اخلاقى شــود و دســتگاه قضايى به نيابت از 
مردم و قانون گذار ايــن امر را مطالبه مى كند.نمايش يك 
فيلم خارجى در ســينما عميق بجنورد، كه گفته مى شود 
داراى صحنه هايــى ناهمخوان با هنجارهاى جامعه بوده و 
بدون كســب مجوز از اداره كل فرهنگ و ارشــاد اسلامى 
صورت گرفته، خبرساز شد كه به بستن اين سينما منجر 
شد.رئيس كل دادگسترى خراســان شمالى در خصوص 
وضعيت رسيدگى به پرونده اتهام اختلاس رئيس پيشين 
ســازمان صنعت، معدن و تجارت اســتان نيز گفت: اين 

پرونده در دادسرا با قرار تأمين مناسب در جريان است.

  ششمين دوره پارلمان معلمان 
خراسان رضوى برگزار شد

حسين پورحسين: آيين افتتاحيه ششمين دوره پارلمان 
معلمان خراســان رضــوى برگزار شــد.مديركل آموزش 
و پرورش اســتان در اين مراســم در پاســخ به سؤالات 
نمايندگان معلمان استان گفت:هرچه سطح مشاركت در 
فرايند تعليم و تربيت بيشــتر باشد، قطعاً تصميم گيرى و 
تصميم سازيها بهتر انجام خواهد شد.وى افزود: ساز و كار 
اداره هــاى ما امروز تمركز پيچيــده اى دارد كه وجود اين 
تمركز موجب مى شود مشاركتها اثر بخشى لازم را نداشته 
باشــد.خدابنده تأكيد كــرد: پارلمان معلمــان در جهت 
افزايش مشــاركت و تفويض اختيارات به معلمان است و 
گرچه ممكن است با افت و خيزهايى همراه باشد اما قطعاً 
اثربخش خواهد بود و امروز حل برخى مشــكلات آموزش 
و پرورش نيازمند عزم و اراده ملى اســت.وى اظهارداشت: 
با توجه به شــرايط موجود بايد كمبود نيرو و منابع را به 
نحوى مديريــت كنيم و به ناچار مجبوريم به راهكارهايى 
مثل حضــور مدير و معاونــان در كلاس هاى درس روى 
آوريم. تمام تلاش خود را براى مســاعدت با همكاران در 
بحث نقل و انتقالات داشــته ايم به گونه اى كه براى سال 
تحصيلى جارى حدود 8000 نفر متقاضى نقل و انتقالات 

داشته ايم كه با حدود 5000 تقاضا موافقت شده است.

  يك قطعه زمين به ارزش
 10 ميليارد ريال در شيروان وقف شد

قدس: رئيس اداره اوقاف و امور خيريه شــيروان گفت: 
يك قطعه زمين به ارزش 10 ميليارد ريال با نيت تقويت 

مدرسه علميه آيت االله حكيم اين شهرستان وقف شد.
حجت الاســلام على پرهيزكار افزود: گســتره اين زمين 
1150 مترمربع اســت.وى با بيان اينكه حوزه هاى علميه 
نياز به فضاهاى آموزشــى بيشترى دارد، گفت: كسانى كه 
به امر مدرسه ســازى مى پردازنــد در واقع از مال خود در 
ترويــج علم هزينه مى كنند و براى قيامت خود پاداشــى 

ذخيره مى كنند.
پرهيزكار گفت: وقتى مدرسه اى ايجاد مى شود تا زمانى كه 
از آن ســاختمان استفاده مى شود كسى كه آن را ساخته، 
در ثواب آن شــريك است.وى افزود: نيت خيران بايد تنها 
براى رضاى خداوند باشــد و در قبــال امكاناتى كه اعطا 
مى كنند نيت ديگرى نداشــته باشــند.هم اكنون مدرسه 
علميه آيت االله حكيم شــيروان با نزديك به 130 طلبه و 
15 استاد، رتبه نخست آموزشى را در بين مدارس علميه 
خراسان شمالى داشته و در سطح خراسان بزرگ هم جزء 

10 مدرسه علميه برتر قرار دارد.
انجام فعاليت هاى پژوهشــى، فرهنگــى و تبليغى، اعزام 
مبلغ به ســطح منطقــه، برگزارى اردوهــاى جهادى در 
مناطــق محروم با هدف كمك بــه نيازمندان و همچنين 
بيان معارف دينى ازجمله برنامه هاى اين مدرســه علميه 

در مناسبت هاى ملى و مذهبى است.

  دانش آموز سبزوارى قهرمان مسابقات 
جهانى محاسبات ذهنى شد

ايرنا: مدير آموزش و پرورش ســبزوار گفــت: «عطرا عرب» 
دانش آموز 9 ســاله سبزوارى در مسابقات جهانى محاسبات 

ذهنى رياضى و چرتكه اى مقام نخست جهان را كسب كرد.
حسن محرابى افزود: اين مسابقات روزهاى 18 و 19 آذر ماه 
جارى با حضور 80 كشــور در رده ســنى پنج تا 13 سال در 

مالزى برگزار شد. 
وى گفــت: دانش آموز 9 ســاله ســبزوارى يكــى از 117 
شــركت كننده ايرانى در اين رقابت ها بود كه موفق شد در 
ســطح اينتر مقام اول جهان را كســب كند. اين دانش آموز 
بااستعداد سبزوارى پارسال نيز در بيست و دومين دوره همين 

مسابقات مقام نخست را كسب كرده بود. 
سيستم محاســبه ذهنى(UCMAS) تركيبى است از يك 
ابزار تدريس باستانى(چرتكه) با مهارت هاى مدرن آموزشى كه 
با هماهنگى بين دو نيمكره راست و چپ مغز و استفاده از يك 
سامانه محاسبه نوآورانه سبب افزايش ظرفيت و پويايى ذهن و 
مهارت هايى مانند مديريت زمان، تمركز و توانايى حل مسئله 
مى شــود.53 هزار دانش آموز در 295 آموزشــگاه شهرستان 

سبزوار تحصيل مى كنند.
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قدس عضو هيئت علمى گروه چشم دانشگاه 
علوم پزشكى مشهد با اشاره به اينكه افزايش 
ســن مهمترين عامل ابتلا بــه آب مرواريد 
محسوب مى شود اظهار كرد: كاهش بينايى و 
تارى ديد،دوبينى يك چشمى، تغيير در درك 
رنگ هاو ديدن نقــاط ثابت تاريك در ميدان 
بينايى از علائم ابتلا به اين بيمارى به شمار مى 
رود.دكتر سعيد شكوهى راد با اشاره به اينكه 

عفونت هاى حين حاملگى مانند ســرخجه، 
ضربــه به چشــم، صدمات چشــمى با مواد 
شيميايى، قرار گرفتن طولانى مدت در معرض 
اشعه مادون قرمز و ماوراى بنفش، مصرف دراز 
مدت برخى از داروهــا مثل كورتونها، برخى 
بيماريهاى سيستميك مثل ديابت و بيماريهاى 
التهابى داخل  چشــمى از ديگر عوامل زمينه 
ساز آب مرواريد به شمار مى رود خاطر نشان 

كــرد: درمان دارويى موثرى براى اين بيمارى 
وجود ندارد و تنها درمان قطعى جراحى است.
فلوشيپ قرنيه و عضو هيئت علمى دانشگاه 
علوم پزشكى مشهد با اشاره به اينكه تصميم 
براى انجام عمل جراحى آب مرواريد فقط بر 
عهده پزشك و پس از معاينه بالينى است اظهار 
كرد: در افرادى كه به دليل افزايش سن مبتلا 
به آب مرواريد مى شوند، ملاك جراحى ميزان 

ديد مورد نياز فرد است در واقع زمانى جراحى 
انجام مى شود كه كاهش بينايى فرد در زندگى 

روزمره و شغلش تداخل ايجاد كند.
 دكتر شكوهى راد خاطر نشان كرد: در برخى 
از موارد عدم جراحى مى تواند منجر به تورم 
عدسى و ايجاد آب سياه و افزايش فشار داخل 
چشــم شــود كه در اين موارد بايد بصورت 

اورژانس آب مرواريد جراحى شود.

عضو هيئت علمى گروه چشم دانشگاه علوم پزشكى مشهد:

كاهش بينايى و تارى ديد شايع ترين علامت آب مرواريد 

k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
@quds95 :كانال سروش

قدس   سرپرســت استاندارى خراســان رضوى گفت : هيچ عذرى براى تأخير در 
بهره بردارى پروژه كتابخانه مركزى مشهد همزمان با دهه فجر پذيرفتنى نيست. 

قربان ميرزايى در جلســه انجمن كتابخانه هاى عمومى خراسان رضوى با بيان اينكه 
پروژه كتابخانه مركزى مشهد بايد تا دهه فجر امسال تكميل و آماده بهره بردارى شود، 
اظهار داشــت: بايد طى جلسات هفتگى وضعيت اين پروژه، پيشرفت ها، مشكلات و 
موانع بررسى و رفع شود و تا انتهاى دى ماه تكميل و مقدمات كار براى بهره بردارى 
آن طى دهه فجر انجام شود. وى افزود: بايد محدوديت هاى پروژه و مسائل آن توسط 
مجرى طرح، مشــخص و وظايف دســتگاه ها اعم از خدماتى و غيــره در اين پروژه 

مشخص و بر اساس برنامه زمانبندى نسبت به تكميل پروژه اقدام شود.
سرپرســت استاندارى خراسان رضوى با اشــاره به چهلمين سالگرد پيروزى انقلاب، 
خاطرنشان كرد: بايد پروژه هاى بزرگ از جمله كتابخانه مركزى مشهد در اين مناسبت 
بهره بردارى شوند و هيچ عذرى براى تأخير و يا تكميل نشدن آن پذيرفتنى نيست و 

همه دستگاه ها بايد در اين راستا هماهنگ شوند.
ميرزايى ادامه داد: اين پروژه بايد با تمام جزئيات و به بهترين شكل به انجام برسد و 

بدون كوچك ترين نقصى بهره بردارى شده و در اختيار مردم قرار گيرد.
وى در ادامه تأكيد كرد: در اســتانى كه اين همه ظرفيت هاى فرهنگى و هنرى دارد، 
نبايد پروژه هاى فرهنگى زمانبر و طولانى باشد.سرپرست استاندارى خراسان رضوى 
با اشاره به اختصاص 1900 ميليون ريال اعتبار به اداره كل فرهنگ و ارشاد اسلامى 
استان براى تجهيز كتابخانه هاى حاشــيه شهر مشهد هم گفت: اقدامات فرهنگى و 

ترويج فرهنگ كتابخوانى در كاهش آسيب هاى اجتماعى مؤثر است.
ميرزايى در ادامه اين جلســه با بيان اينكه كتاب و توســعه فرهنــگ كتابخوانى از 
دغدغه هاى جدى ماست، گفت: بايد در كنار اقداماتى كه در حوزه كتاب و كتابخوانى 
صورت مى گيرد، فرهنگ تكريم از مؤلفان، نويسندگان، مفاخر كتاب و نشر هم كه در 

اين حوزه خدمات ارزنده و پايه اى ارائه مى دهند، ترويج شده و حمايت شوند.
وى اضافه كرد: در واقع هم بايد كتابخوان و كتابخوانى را ترغيب و هم ناشران و مؤلفان 
را تقدير و حمايت كنيم.ميرزايى در ادامه يكى از مشــكلات جدى كشور را نهادينه 
نشــدن فرهنگ كتابخوانى در جامعه دانســت و گفت: طبق آمارها سرانه مطالعه در 
كشور 12 دقيقه و در خراسان رضوى 16 دقيقه است كه امروز بايد براى افزايش اين 

سرانه اقداماتى جدى و كاربردى صورت گيرد.
وى در ادامه تصريح كرد: توسعه فرهنگ كتابخوانى با دستور و بخشنامه ممكن نيست 
بلكه نيازمند يك كار فرهنگى منسجم از سنين پايين و تربيت پذيرى در اين حوزه 
هستيم.سرپرست استاندارى خراســان رضوى افزود: ما به عنوان دستگاه حاكميتى 
و دولت وظيفه بسترســازى در اين زمينه و تكريم و حمايت فعالان اين حوزه چون 

ناشران و مؤلفان را داريم تا اين فرهنگ در سطح جامعه نهادينه شود.

سرپرست استاندارى خراسان رضوى اولتيماتوم داد

تأخير در بهره بردارى كتابخانه مركزى ؛ هيچ عذرى پذيرفته  نمى شود

متأسفانه مافياى قدرت 
و ثروت در كشور، 

اصل ثروت خود را از 
چپاول ميراث فرهنگى 

به دست مى آورند، 
ساختمان هاى ميراثى 
را خريدارى كرده و 

با رايزنى هايى كه در 
مسير محاكم قضايى 
انجام مى دهند، اين 

ساختمان ها را از 
ميراثى بودن خارج و به 
يك قيمت بالا به فروش 

مى رسانند
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  اولين جشنواره شعر استانى مهرآب 
برترين هاى خود را شناخت

جليل فخرايى: اولين جشــنواره شعر اســتانى مهرآب در 
شهرستان باخرز به كار خود پايان داد. 

اين جشنواره كه به همت و ابتكار انجمن ادبى سيف باخرزى 
برگزار شد در سه بخش آزاد،طنز گويشى و آب بيش از 185 
اثر از 100 شاعر به دبيرخانه جشنواره رسيد كه پس از داورى 
توسط محمد كاظم كاظمى، جواد گنجعلى و قاسم رفيعا، 22 
آذرماه با حضور شاعران استانى و كشورى در شهرستان باخرز 

به كار خود پايان داد.
بر اين اســاس در بخش آزاد فاطمــه وثوقى، پروانه زنگنه و 
حسين رجب نژاد به كســب مقام نايل آمدند. همچنين در 
بخش طنز گويشى، خدابخش صفادل،عباسعلى حشمتى و 
عصمت خراســانى و در بخش آب هم سيد ابوالفضل مبارز، 
سعيد نجفى و آذر آذربادگان به عنوان برندگان اين جشنواره 

انتخاب شدند.
در حاشــيه اين مراسم از شــاعر و عارف سرشناس باخرزى 
غلامعلى تيمورى معروف به بســمل باخــرزى تجليل و از 
ديوان ارزشــمند وى با نام بسمل در مسيل عشق رونمايى 
شد.سرپرســت دفتر شــعر و ادب اداره كل فرهنگ و ارشاد 
اســلامى خراســان رضوى هم در آيين اختتاميه نخستين  
جشنواره استانى شعر مهرآب خواستار توجه ويژه به مفاخر 

فرهنگى در شهرستانها شد.
مليحه بذرى با اشــاره به شخصيت برجسته استاد غلامعلى 
تيمورى معروف به بســمل باخرزى كــه نمونه بارز عرفان و 
مكتب شعرى خراسان هستند، ابراز اميدوارى كرد كه سال 
آينده با همت عالى مسئولان، بزرگداشت عارف و شاعر شهير 
خراسانى سيف الدين باخرزى برگزار و ديوان اشعار وى چاپ 

و منتشر شود.

رئيس اداره ميراث فرهنگى شهرستان :
  تكميل موزه اسفراين 8 ميليارد 

بودجه نياز دارد

قدس: رئيس اداره ميراث فرهنگى، صنايع دستى و گردشگرى 
اسفراين با اشاره به پيشرفت فيزيكى 40 درصدى موزه اين 
شهرســتان گفت: تكميل اين موزه نيازمند 8 ميليارد ريال 

اعتبار است.
محمد محمدى گفت: موزه شهرســتان اسفراين 40 درصد 
پيشــرفت فيزيكى دارد و تاكنون 4 ميليــارد ريال براى آن 

هزينه شده است. 
وى ميزان اعتبارات مصوب سال جارى براى موزه اسفراين را 
4 ميليارد ريال برشمرد و افزود: تاكنون 538 ميليون ريال از 
محل اعتبارات اسناد خزانه اختصاص يافته است.رئيس اداره 
ميراث فرهنگى، صنايع دستى و گردشگرى اسفراين تصريح 
كرد: با پيمانكار اين پروژه قرارداد بسته شده و اجراى قسمتى 

از سازه نمايشگاهى موزه در دستور اجرا قرار دارد.



  طبق چين ها درصف
تزئين هدايا و پيشــكش ها نيز ماجراى جالبى دارد كه تجربه كردن آن خالى 
از لطف نيســت. پس ســرى به پاســاژى در خيابان خســروى مى زنم كه از 
گذشــته هاى دور به عنوان عرضه مايحتاج مراسم ازدواج شناخته مى شود كه 
البته نســبت به سال هاى گذشته بســيار كم رونق و خلوت است. شايد يكى 
از دلايل آن هم ســبك هاى قديمى چيدمان باشــد. به هــرروى در مغازه اى 
خانم فروشنده اى با حوصله از مدل ها و قيمت ها مى گويد كه سرانجام متوجه 

مى شوم هزينه تزئين پنج تكه وسيله حدود550 هزار تومان مى شود. 
او همچنيــن بارها تأكيد مى كند: خيلى دير آمده ايد همه باكس هاى ما اجاره 

شده جاى ديگر هم برويد كار چندان جالبى نصيبتان نمى شود.
بــه نظــرم بايد در بازار گل فتح آبــاد موارد تزئين بهتــرى ببينم پس به راه 
مى افتم. مرد جوان مى گويد: سبدها و وسايل اگر براى اجاره باشد نصف قيمت 
مى شــود. چند مدل قاب و پايه را براى تزئين پيشنهاد مى كند صندوقچه هر 
كدام 120 هزار تومان و اشــكال هندسى شيشــه اى حدود 300 هزار تومان 

قيمت دارند. 
فروشــنده ديگرى هم مى گويد: 550 هزار تومان كرايه وســايل و 300-200 
هزار تومان هم هزينه چيدمان و حكاكى ميوه مى شــود البته بايد وســايل را 

ببينم.
از مغازه اى درباره ســبدهاى چوبى مى پرســم كه مى شــنوم: سبدهاى كه به 
گفته اش خارجى اســت هر5 تا140 هزار تومان اســت ونوع ديگر سبدها كه 
حجم بيشــترى دارد 250 هزار تومان مى شود.اگر سبدها را دانه اى بخواهيد 

حدود 30 تا 70 هزار تومان قيمت مى خورد. 
همچنين برخلاف مؤسسات تشريفات كه اظهار مى كنند برنامه اى براى تزئين 
و شــب يلدا ندارند درفضاى مجازى مى توان موارد بسيارى را ديد.با شماره اى 
تمــاس مى گيرم كــه خانمى مى گويد: هزينه ميوه آرايــى 30 هزار تومان به 
بالاســت و هزينه ســبد و قالب ها بين 30 تا 45 هزارتومان مى شود. خانمى 
هم جواب مى دهد: قيمت ســفره ما به طور كامل با تزئين، چيدمان و حكاكى 
ميوه از 350 تا 800 هزار تومان مى شود وشماره تلگرامى را هم مى دهد. البته 
عده اى هم قيمت هاى ارزان ترى را پيشنهاد مى كنند كه به كمتر از 300 هزار 

تومان هم مى رسد.
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 ورود دادستان كاشمر 

به پرونده اختلافات شورا و شهردارى

ايسنا: فرماندار كاشمر از ورود دادستان به عنوان مدعى العموم 
در صورت ادامه روند اختلافات شورا و شهردارى خبر داد.

محمدعلى نبى پور در جلســه اعضاى شوراى تأمين عنوان 
كرد: بنياد نهاد شــورا بر اين اساس استوار بوده كه فرهنگ 
گفت و گو، تحمل و تأمل را بيشــتر كند و در راستاى منافع 

عمومى عمل نمايد.
وى افزود: براى ايجاد آرامش در اين فضا بايد دســتگاه هاى 
نظارتى در چارچوب قانــون اقدامات خود را پيش ببرند. در 
چند ماهه اخيــر اختلاف درون مجموعه شــورا و اختلاف 
اعضاى هيئت رئيسه با شهردار به عنوان يكى از دغدغه هاى 
اصلى مردم و مسئولان بوده، متأسفانه اين اختلافات موجب 
كند شدن روند خدمات رســانى در حوزه مديريت شهرى و 

نارضايتى مردم در كاشمر شده است.
نبى پــور گفت: با توجه بــه وضعيت اقتصــادى جامعه، 
چالش هاى موجود در شــورا و شــهردارى كه به عنوان 
خط مقدم خدمات شــهرى اســت، نمكى بر زخم مردم 
بــوده واز اين رو با تأكيد بر مديريت موضوع و بازگشــت 
آرامش به شــورا، بايد ترتيبى اتخاذ شود تا خدمت رسانى 

به شهروندان بيش از پيش تقويت شود.
 فرماندار كاشــمر افزود: اختلافات بين اعضاى شــورا و 
شهردارى يك مشكل درون بخشى است و تأكيد مى شود، 
اعضاى شورا و شهردار از درج مطالب شورا و شهردارى در 
رســانه ها و فضاى مجازى و كشاندن اين مسائل به درون 

جامعه پرهيز كنند.
وى در ادامه با ابراز تأسف از بروز اختلافات بين اعضاى شوراى 
شهر و شهردارى اظهار كرد: متأسفانه اختلافات به وجود آمده 

به فرصتى براى افراد سودجو تبديل شده است.
فرماندار كاشــمر گفت: طى جلســات متعددى كه از سوى 
دســتگاه هاى قضايى و امنيتى با اين عزيزان برگزار شده اگر 
اين روند بخواهد ادامه داشته باشد، به عنوان ايجاد بى نظمى 
و اخــلال در خدمات رســانى به مردم، دادســتان به عنوان 

مدعى العموم وارد مى شود.
در اين جلســه امام جمعه كاشــمر با تأكيد بر رعايت تقوا و 
خداترسى توسط اعضاى شورا و شــهردار افزود: اگر مدعى 
خدمت به مردم هستيم و خود را منتخب مردم مى دانيم بايد 
با حذف منيت ها، اعضاى شوراى شهر و شهردار اولويت اصلى 

خود را خدمت به مردم بدانند.
حجت الاسلام والمسلمين سيد كاظم طباطبائى بر پرهيز از 
ادامه اختلافات بين شــورا و شــهردارى تأكيد كرد و گفت: 
ادامه دار بودن اختلافات ســبب مزمن شــدن مشــكلات و 
نارضايتى مردم شــده است؛ نشست هاى شورا بايد خروجى 
داشته باشد و در صورت ايجاد حاشيه بايد مراحل قانونى براى 

اعضاى متخلف طى شود.

  2ميليون تومان؛
 هزينه درمان هر يك درصد سوختگى

قدس: درمان هر يك درصد سوختگى، حدود 2 ميليون 
تومان در مراكز دولتى هزينه دارد. 

عضو هيئت علمى دانشــگاه علوم پزشكى مشهد با اعلام 
ايــن خبر گفــت: در مراكز دولتى براى درمــان بيمار با 
40 درصد ســوختگى حدود 800 ميليــون ريال هزينه 
مى شــود كه اين رقــم در بيمارســتان هاى خصوصى به 
حدود 2 ميليارد ريال افزايش مى يابد. دكتر ســيد حسن 
طاوســى در جمع خيران سلامت در مشهد افزود: سالانه 
هزينه هاى زيادى براى درمان بيماران بخش ســوختگى 
صرف مى شــود كه بــا كمك دولت وخيــران مى توان با 
هزينه كمتر و توليد محتواى آموزشى مفيد، مانند ساخت 
پويانمايى هاى آموزش پيشــگيرى از سوختگى و انعكاس 
آن در رســانه ها در كاهش اين آمار كمك كرد.متخصص 
جراحى عمومى و فلوشــيپ فوق تخصصى ســوختگى و 
ترميمى افزود: درســال 96 حدود 1400 بيمار سوختگى 
در بيمارستان امام رضا(ع) بسترى شدند كه يك سوم از 
اين تعداد، كودكان زير 15 سال بودند.دكتر طاوسى تأكيد 
كرد: با اجراى برنامه هاى مدون آموزشــى و اطلاع رسانى 
از ســنين كودكى، مى توان 90 درصــد حوادث منجر به 
سوختگى، هزينه هاى سنگين درمان و معلوليت هاى پس 

از سوختگى بيماران كشور را كاهش داد. 
وى با اشــاره به تشكيل كميته پيشــگيرى از سوختگى 
در مركز سوختگى دانشــگاه علوم پزشكى مشهد افزود: 
اقدامات خوبى درامر پيشگيرى از سوختگى مانند آموزش 
در مدارس و حاشيه شهر در حال اجرا و پيگيرى است. 

انتقاد فرماندار از ادارات مانه و سملقان
 برخى در جذب اعتبارات 

ضعيف عمل كردند

قدس: فرماندار مانه و ســملقان گفت: برخى از ادارات اين 
شهرستان خراسان شمالى در جذب اعتبارات ضعيف عمل 
كردند و همين امر سبب پاره اى مشكلات در امر توسعه شده 

است.
محمود رضا معمورى در نخســتين نشست شوراى ورزش 
مانه و ســملقان اظهار داشت: اداره ورزش و امور جوانان اين 

شهرستان نيز از جمله اين ادارات است.
وى با اشــاره به اينكه مانه و ســملقان داراى اســتعداد و 
ظرفيت هاى بالقوه در زمينه هاى ورزش، كشــتى باچوخه، 
اســب اصيل تركمن و... است از مسئولان استان خواست تا 

به اين شهرستان نگاه ويژه داشته باشند.
معمورى از برگزارى مسابقات كشتى باچوخه در محل سالن 
چند منظوره شهر آشخانه در آينده نزديك خبر داد و افزود: 
اين سالن كه از نيازهاى ضرورى شهرستان است با 90 درصد 
پيشــرفت فيزيكى و با اعتبارى افزون بر 2 ميليارد ريال در 

حال اتمام است.
مديركل ورزش و جوانان خراسان شمالى هم در اين نشست 
گفت: طرح هاى خوبى را در شهرســتان مانه و سملقان در 
دســت اجرا داريم كه با اجراى آن سرانه فضاى ورزشى اين 

شهرستان به حد استاندارد مى رسد.
كوروش بهادرى افزود: طرح عمرانى گود باستانى با 40 درصد 
پيشــرفت و با اعتبار 2 ميليارد و 300 ميليون ريال و سالن 
ورزشــى روستاى امند با اعتبار 8 ميليارد ريال، زمين چمن 
روستاى كال ايمانى با اعتبار يك ميليارد و 500 ميليون ريال، 
سالن ورزشى شهر پيش قلعه با 2 ميليارد ريال، سالن خرمده 
با 800 ميليون ريال و ســالن ورزش روستاى اينجه عليا با 
اعتبارى افزون بر 2 ميليــارد و 500 ميليون ريال از جمله 

پروژه هايى است كه در حال ساخت هستند.
وى با تأكيد بر اينكه هرچه سريع تر زمين براى ساخت خانه 
جوان در اين شهرســتان اختصاص داده شود، افزود: مبلغ 4 
ميليارد و 430 ميليون ريال اعتبار براى اين پروژه اختصاص 
داده شده كه اگر در آينده نزديك كلنگ زنى نشود برگشت 

داده خواهد شد.
بهادرى با انتقاد از اينكه در اين شهرســتان به كشــتى 
باچوخه بيشــتر توجه شده است و به بقيه رشته ها كمتر 
توجه شــده است، اظهارداشت: بايد رشته جودو خروجى 
مثبتى هم داشته باشــد و قهرمانان كشورى و مدال آور 
هم داشته باشيم در غير اين صورت سرمايه گذارى در اين 

رشته كار خوبى نيست.
به گزارش خبرنگار ما در اين جلســه مبلغ 50 ميليون ريال 
براى مسابقات كشتى با چوخه از سوى استان اختصاص داده 

شد.

 فرصت 30 روزه به شهردارى براى ارائه 
پهنه هاى بلند مرتبه سازى مشهد

قدس: رئيس كميسيون عمران و شهرسازى شوراى شهر 
مشهد گفت: اقدامات صورت گرفته در رابطه با جانمايي 
كانون ها، محورها و پهنه هاي بلند مرتبه سازي (مسكوني 
و مختلط غيرمســكوني) بررسى و مقرر شد شهردارى تا 
يك ماه آينده گزارش جمع بندى مطالعات انجام شده در 

اين زمينه را ارائه كند.
محمد هادى مهدى نيا با اشــاره به شــرايط واقع گرايى 
گفت: نمى توان يك الگوى كلى براى بلند مرتبه ســازى 
در نظر گرفــت و بايد گونه بندى ها از لحاظ هاى مختلف 
كالبدى، عملكردى، طراحى شهرى و اقتصادى، اجتماعى 

ملاك عمل قرارگيرد.
وى افزود: تصميم گيرى بــراى پهنه ها و كانون هاى بلند 
مرتبه سازى با كسب نظرات و ديدگاه هاى مختلف در اين 
زمينه خواهد بود به همين دليل در جلســات كارشناسى 
كميسيون اين تضارب آرا مطرح و بحث و بررسى مى شود.
رئيس كميسيون عمران و شهرسازى شوراى شهر مشهد 
بر اقدامات عاجل مشاوران به جهت محدوديت زمانى، بر 
تهيه طرح پيشنهادى مشــترك بلند مرتبه سازى هفت 
حــوزه با خصوصيــات جامعيت و كامل بــودن در عين 

پويايى و مستعد نيل به نقطه بهينه تأكيد كرد.
مهدى نيا گفت: همچنين گزارشى كارشناسى در ارتباط 
بــا افزايش دوبرابرى نســبت نرخ رشــد جمعيت با نرخ 
رشد افقى شــهر ارائه و به بيان ديدگاه هاى نوين توسعه 
شهرى، تنوع مسكن، جايگاه شهر با برخورد با بلندمرتبه 
ســازى، اشــاره به فرمول تراكم اقتصادى، معايب طرح 
بلندمرتبه ســازى پارت، معايب مصوبه شــوراى اسلامى 
شهر در تاريخ 17 شهريور 95، اشارات طرح جامع سوم و 
طرح پيشنهادى معاونت شهرسازى و معمارى شهردارى 

مشهد پرداخته شد.
وى گفــت: در اين جلســه امتيازات برخورد با مســئله 
بلندمرتبه سازى در قالب سه الگوى نقطه(كانون)، محور 
و پهنه(لكه) بيان شد و مورد بحث و بررسى قرار گرفت.

وى اظهار كرد: در اين جلســه نمايندگان شهردارى هاى 
مناطــق به بيــان ديدگاه هاى خود از قبيل تهيه ســند 
مشترك، انتخاب مشاور هماهنگ كننده،اجراى طرح به 
صورت مرحله اى، نقش دولت در بودجه شــهردارى ها و 

ارتباط ضعيف مشاورين با مناطق پرداختند.
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 يك پرسش از شهردارى
چرا شــهردارى بعد از اين همه ســال تنها جاده مواصلاتى بلوار طبرسى شمالى به رسالت را 

آسفالت نمى كند!؟
912...5877

 مشكلات هنوز پابرجاست
در چهارم بهمن1386 مشــكلات روستاى گوندوك رســانه اى شده متأسفانه اقدامى صورت 
نگرفته و مجدد در 26 فروردين 95 نيز همان مشــكلات چاپ شــده و هنوز سال 97همان 

مشكلات پابرجاست.
915...9096

 دم خروس را باور كنيم يا..
شــهردارى مى گويد به اليت نگاه درآمدى 
ندارد و براى شــهردارى مقــرون به صرفه 
نيســت، درحالى كه از ساير پاركينگ هاى 
شهرى بيشتر مى گيرد و در ضمن بارها شده 
كه از خود بنده بابت پارك هاى كمتر از 20 
دقيقه هزينه كسر شده، درحالى كه ادعا دارد 
نيم ساعت اول مجانى است؛ به قول معروف 

نمى دانيم دم خروس را باور كنيم يا قسم..
930...1747

 بازهم گلايه سهامداران پديده
لطفاً براى پروژه پديده و ســهامداران آن 
پيگيرى كنيد. مدير عامل پديده گفته تا 
آخر پاييز پديده مى رود در بورس. شــما 
هم پيگيرى كنيد. ســهامداران پديده در 

اين فشار اقتصادى له شدند.
915...4204

  پول زورى به نام تجارى  موقت 
آيا اين  پول ها  حلال  است  كه  شهردارى  به  عنوان  تجارى  موقت  از مالك  مى گيرد. مثل  اين 
مى ماند آقايان  شهردارى  شما برويد يك   مغازه اى  را بخرى  هر سال  كرايه  مغازه  خودت را 

بدى  به  شهردارى  بعد هم  بگن  اگر ندهيد مغازه  را پلمب مى كنيم.
915...4842

 30 هزار تومان براى گوش دادن
تــو را به خدا يك فكرى براى اين دادگاه ها بكنيد، قبلاً براى دادخواســت نفقه فقط قوه 
قضائيه پول مى گرفت، اكنون الكى مى فرســتنت سه تا مشاور كه آن ها كارى نمى كنند، 
فقط پول مى گيرند. من رفتم 5 دقيقه با مشاور صحبت كردم، مشاور اصلاً حرف نزد. بعد 

30 هزار تومان از من گرفتن. اين چه وضعيه است اين پول ها حرام است.
936...3656

شــهردارى مى گويد به اليت نگاه درآمدى 
ندارد و براى شــهردارى مقــرون به صرفه 
نيســت، درحالى كه از ساير پاركينگ هاى 
شهرى بيشتر مى گيرد و در ضمن بارها شده 

دقيقه هزينه كسر شده، درحالى كه ادعا دارد 
نيم ساعت اول مجانى است؛ به قول معروف 

لطفاً براى پروژه پديده و ســهامداران آن 
پيگيرى كنيد. مدير عامل پديده گفته تا 
آخر پاييز پديده مى رود در بورس. شــما 
هم پيگيرى كنيد. ســهامداران پديده در 

به پرونده اختلافات شورا و شهردارى

از غروب  زمانــى  محبوبه على پــور  
نگذشــته كه مــردان جــوان درحالى كه 
طبق هــاى ميــوه و هدايا را بر ســردارند؛ 
بى پروا و بــا حركات نمايشــى كوچه هاى 
پيچ درپيچ روستا را طى مى كنند. جمعيت 
زنان از پيرو جــوان هلهله كنان وكف زنان 
فانوس هايى  مى رونــد.  پيش  آن ها  همپاى 
كه بر روى طبق ها روشــن شده؛ درخشش 
ســيب ها، انارهــا و دانه هــاى جواهرگونه 
انگورها را صدچندان كرده اســت. مردان و 
زنان كهنســال و ســپيد موى با نگاهى پر 
غرور و ســرافراز همراهان را به سوى خانه 

نوعروسشان هدايت مى كنند....

  درجست وجوى چادر آكتور تلويزيون 
آيين «طبق كشى شــب يلدا» ويا «خنچه 
بردن شب چله» بخشى از خاطره مشترك 
نســل اندرنسل مردم اين ســرزمين است. 
ســنتى ديرينه كه ديگر آن حــال وهواى 
آشناى گذشــته را ندارد. درواقع اين رسم 
هم بدل شــده به همين بده و بستان هاى 
متعــارف روزگار ما؛ اينكه چقــدر برايمان 
خرج مى كنند! چقدر هدايا وپيشكشــى ها 
گرانقيمت اســت تا چشــم ها را خيره كند! 
چقدرهايــى كه بايــد با ميــزان صفرها و 

سكه ها محاسبه كرد.
البتــه موج تجمل گرايى از دهه 70 شــكل 
گرفته، اما در ســال هاى اخير شــاهد رواج 
مراسم باشكوه و اشرافى هستيم؛ چنان كه 
سال گذشــته گفته مى شد: هزينه برگزارى 
مراســم خنچه بران برخى خانواده ها به 18 
ميليون تومان هم رسيده است. به نظر شما 
امســال هزينه هاى اين مراسم چه تغييرى 

كرده است؟ 
بنابر رســم رايج چادر مشكى يا چادررنگى 
يكى از هداياى شب چله به حساب مى آيد. 
بنابرايــن اوايل غروب يكى از روزهاى پايان 
آذرماه به پاساژ فردوســى واقع در خيابان 
خســروى از محله هاى آشناى شهر مشهد 
مى روم. مثل هميشــه اكثريــت خريداران 
را بانوان تشــكيل مى دهند كه با وســواس 

پارچه ها را زيرورو مى كنند.
مرد فروشــنده توپ هاى چادررنگى را روى 
پيشــخوان مى گــذارد و از كيفيــت آن ها 
تعريــف مى كند. خانم خريــدار پارچه ها را 
لمس كــرده و مى گويد: چند شــب پيش 
ســريالى را تلويزيون نشــان مــى داد كه 
شــوهرش مكه رفته بود و خانم بازيگر هم 
چادرش خيلى زيبا بود. مرد توپ پارچه اى 
را روى پيشخوان مى گذارد و مى گويد: اين 
از همان پارچه اســت قــواره اى 350 هزار 
تومان مى شــود. با اشــاره به پارچه مجللى 
كه پشت ويترين است قيمتش را مى پرسم، 
مرد جواب مى دهد: مترى 700 هزار تومان. 
چند مغازه ديگر مى روم و قيمت هاى پارچه 
مجلســى را مى پرســم، كمتر از140 هزار 

تومان پارچه مناسبى نمى بينم. 
بنابرايــن از بــازار كه بيرون مى آيم ســرى 
مى زنــم به چند پارچه فروشــى در خيابان 
احمد آباد. دومانكن با پارچه هاى مجلسى و 
خوشرنگ تزئين شده اند. قيمت پارچه اى را 
كه چندان آراسته و مجلل نيست؛ مى پرسم 
و فروشنده جواب مى دهد: قواره اى 6 ميليون 
تومان. سعى مى كنم متوجه شگفت زدگى ام 
نشــود، پس قيمت پارچه ديگر را مى پرسم، 
مثــل چند لحظه پيش خونســرد مى گويد: 

مترى يك ميليون و400 هزار تومان.
پارچه هــاى خــاص و مجلســى در ديگر 
مغازه هــاى اين منطقــه داراى قيمت هاى 
نزديك به هم هستند، در واقع همان مترى 
يك ميليون 200 هزار تومان ، يك ميليون 

و 400 هزار تومان ...

  از پالتوى 2 ميليونى تا سرويس 
طلاى 45 ميليونى

خريــد پالتــو، كيف و چكمه هــم از ديگر 
وسايلى است كه در شب چله متداول است.

با بررســى بازار مشــهد مى توان قيمت هاى 
مختلفى را ديد، جالب اينجاســت كه حتى 
مى توان يك كالاى مشابه را با تفاوت قيمت 
بين 30 تا 100 هزار تومان نيز مشاهده كرد.

در يكى از مراكز خريد لوكس شهر كه بسيار 
پررونق است؛ پالتويى را قيمت مى كنم كه 
مى شنوم: 2 ميليون و100 هزار تومان البته 
بــه طور متعارف كت هــا و پالتوهاى خز را 
كه امسال بيشــتر در بازار ديده مى شود را 
مى توان بين 300 تا600 هزار تومان خريد. 

در مغازه ها و فروشگاه هايى كه خاص مردم 
عادى اســت مى توان خوشــبختانه كيف و 
چكمه هايــى با قيمت هاى قابل قبول ديد و 
كمتر از شــنيدنش شگفت زده شد، در واقع 
بــا 150 تا 350 هزار تومان مى توان جنس 
مناســبى را خريدارى كرد. بــراى تفريح و 
تفنن ســرى به جواهر فروشــى در همان 
حوالى مى زنم و بى هدف به سرويس طلايى 
اشــاره مى كنم؛ مرد فروشنده مى گويد: 45 
ميليــون تومان قيمــت دارد و من بى هيچ 
تأملــى بيرون مى آيــم و منتظر توضيحات 
نمى شوم، اما تابلوى مغازه نشان مى دهد كه 

طلا گرمى 330 هزار تومان است. 
ناگفته نماند كه برخى خانواده ها نيز ترجيح 

مى دهند تكه اى وسيله برقى را براى شب چله 
خريدارى كنند كه هزينه اين محصولات جاى 
بررسى وســيع ترى دارد، اما با يك مشاهده 
سرســرى مى توان دريافت ارزان قيمت ترين 
وســيله برقى توســترى توليد داخل اســت 
كه با قيمت حــدود500 هــزار تومان قابل 
خريدارى اســت و گرانترين وسايل متعارف 
برقى را مى توان مايكرويو دانست كه حدود 6 
ميليــون تومان قيمت دارد. همچنين به نظر 
مى رســد خريد گوشى تلفن همراه به عنوان 
يكى ازگزينه هــا براى خريد هديه امســال 
منتفى شده باشــد؛ چراكه قيمت اين دسته 
كالا درماه هاى گذشته رشد افسارگسيخته اى 
داشــته اســت. به هر روى دوباره راه مى افتم 
وازچنــد قنــادى قيمت باقلوا را مى پرســم، 
فروشــنده يكى از مغازه هاى قديمى شهر با 
اشــاره به ويترين مى گويــد: اين ها 42 هزار 
تومانه! وهربار كه تكرارمى كنم همه مدل باقلوا 
تا آخر هفته همين قيمت است ؟ باز مى شنوم: 
اين ها 42 هــزار تومانه! در قنادى ديگرى كه 
تازه كارخودش را شروع كرده و اسم و رسمى 
هم به هم زده، فروشنده مى گويد: امروز باقلوا 
كيلويى 45 هزارتومان اســت. قنادى ديگرى 
كه در محله اى با ساكنان معمولى تر فعاليت 
دارد هم در پاسخم چنين جواب مى دهد: همه 
باقلواها 35 هزار تومان اســت. قيمت آجيل 
شيرينى خاص شب يلدا هم از كيلويى 140 
هزار تومان تا170 هزار تومان دربازار متفاوت 
اســت. آجيل پنج مغز ســنتى را هم بايد با 
قيمتى بالاى 200 هزار تومان خريدارى كرد.

  ختم اين كلام 
به هر روى آنچه ديديم و نوشــتيم بخشى 
از لــوازم خنچه بران شــب يلدا بود كه اگر 
ميوه و شــيرينى و ديگر موارد مرسوم و يا 
حتى نمايشــى را اضافه مى كرديم، بى شك 
مى شــد روايتى از هفتاد خوان رســتم در 
مثنوى هفتادمن كاغــذ مردم اين روزگار... 
پس به همين اندك ماجرا بسنده مى كنيم 

و تجملات را كنار بگذاريم.

بياييم تجملات را كم كنيم

هفتاد خوان  زوج هاى جوان  قبل ازخنچه هاى شب يلدا

مخاطبان گرامى!
در  را  خــود  نظــرات  لطفــاً 
خصوص اين مطلب  به شــماره 

300072305 پيامك كنيد.
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روی �ط حاد� گزارش ميدانى قدس از گرانى هاى ادامه دار

مواد لبنى قرار بود ارزان شود، گران شد!

محسن متولى اشكذرى هر روز از يك گوشه 
بازار و در يــك كالا قيمت ها افزايش مى يابد يا 
قرار است كاهش پيدا كند، در اين ميان عده اى 
سودجو براى خود در اين اوضاع كيسه مى دوزند، 
ارجاع هزاران پرونده به سازمان تعزيرات نشانه اى 
واضح از سودجويانى است كه در اين فضا كه در 
پى نوسانات ارزى چند ماهه اخير به وجود آمده به 
دنبال ايجاد فشار بيشتر به مردم و پركردن كيسه 
خود هستند و به نظر مى رسد بزرگ ترين مشكل 
دولت نداشتن نگاهى جامع، واقع بينانه و مبتنى بر 

اطلاعات و داده هاى منطقى است.
 براى بررســى شرايط حاكم بربازار به مغازه هاى 
فروش مواد لبنــى مراجعه مى كنيم اما با وجود 
اعلام رســمى كاهــش قيمت شــير از 2400 
به2000 تومان همچنان قيمت مواد لبنى روند 

صعودى دارد.

 سبدى كه هر روز محدودتر مى شود
يكى از شهروندان در خيابان مطهرى شمالى به 
خبرنگار ما مى گويد: مگر قرار نبود 7 تا 11 درصد 
قيمت لبنيات كاهش پيدا كند، پس چرا از ديروز 
شــير پاكتى 900 گرمى 400 تومان گران شده 
است. قاســم زاده ادامه مى دهد: من كه با چهار 
فرزنــد مانده ام با اين وضع چه كار كنم و هر روز 
ســبد كالاى خانواده خود را به اجبار محدودتر 
مى كنم. يكى ديگر از شــهروندان هم كه از اين 
وضعيت بشدت گله مند اســت، اظهار مى دارد: 
ستاد تنظيم بازار به جاى آنكه قيمت را كاهش 
دهد، بيشتر مواقع افزايش مى دهد، من نمى دانم 
اعضاى اين ستاد در ميان مردم زندگى نمى كنند 

و از وضع وخيم اقتصادى كشور مطلع نيستند.

 تبريك به ستاد تنظيم بازار!
فضايلى مى افزايد: واقعاً بايد به ستاد تنظيم بازار 
تبريك گفت كه كار را به آنجا رسانده اند كه شير 
900 گرمى كــه 2200 تومان بود و بنا بر اعلام 
آن ها با كاهش 7 تا 11 درصدى بايد بين 1950 

عرضه  تومــان  تــا 2050 
مى شد الان با قيمت 2600 

تومان عرضه مى شود.
به خيابان حرعاملى مراجعه 
از  يكــى  در  و  مى كنــم 
مغازه هاى لبنياتى به بررسى 
قيمت ها مى پــردازم كه در 
اكثر موارد افزايش قيمت را 

نشان مى دهد.
يكــى از مراجعــان در اين 
اســاس  بر  رابطه مى گويد: 
مصوبه ستاد تنظيم بازار براى 
ماست 900  قيمت  لبنيات 
گرمى كــم چرب و پرچرب 
3800 و 4000 تومان تعيين 
شده، اما برخى شركت ها اين 
نوع محصول را بين 6000 تا 
6200 تومان عرضه مى كنند 
كه نســبت به سال گذشته 
بيــش از 75 درصد افزايش 

نشــان مى دهد و همچنين قيمــت دوغ پاكتى 
900 گرمى از 1500 تومان در ســه ماه گذشته 
به 2500 تومان افزايش قيمت پيدا كرده است. 
عليزاده خاطرنشان مى كند: كم فروشى و كوچك 
شــدن بسته ها در برخى محصولات را هم اگر به 
اين گرانى ها اضافه كنيم افزايش قيمت ها بسيار 
بيشــتر از اين خواهد بود. مرد ميانسال كه خود 
را حسينى و تحصيلكرده رشته مديريت اقتصاد 
معرفى مى كند، مى گويد: برخورد ضعيف دولت 
سبب جرى شدن مســئولان كارخانجات لبنى 
شــده به نحوى كه چند شب پيش در تلويزيون 
مشاهده كردم كه مدير عامل يكى از شركت هاى 
لبنى كه تخلف 68 ميليارد ريالى اش كشف شده 
در واكنش به برخورد و جريمه در نظر گرفته شده 
برايش اينگونه پاســخ مى داد كه: «امكان اعمال 
نرخ گذارى تعيين شده از سوى سازمان حمايت، 
وجود ندارد و همچنان اين تخلف گرانفروشى ادامه 

خواهد داشــت و به گرانفروشى 
ادامه مى دهيم». وى با تأكيد بر 
اينكه در اين شــرايط مشخص 
نيســت ســازمان حمايــت از 
مصرف كنندگان و توليدكنندگان 
و سازمان تعزيرات چگونه وظايف 
خــود را انجــام مى دهنــد كه 
متخلفان اجازه چنين اظهارات 
و موضع گيرى هايــى را به خود 
مى دارد:معلوم  اظهار  مى دهند، 
نيســت موضع گيرى هاى اخير 
لبنياتى ها ناشى از درد و افزايش 
قيمت تمام شده محصولاتشان 
اســت يا بى تناســبى جرايم 
مجازاتــى، كه باوجــود اعمال 
7ميليارد تومــان جريمه آن ها 
همچنــان بــر گرانــى تأكيد 
مى افزايد:  حســينى  مى كنند. 
هرچنــد معمولاً در ســال هاى 
گذشته نيز خبر گرانى لبنيات از 
ســوى سازمان حمايت انكار شده و بعد از مدتى 
بى ســر و صدا به لبنياتى ها مجوز افزايش قيمت 

داده اند.

 بيشترين تخلفات در حوزه مواد لبنى
براى بررسى اقدامات انجام شده در حوزه نظارت 
بر قيمت مواد لبنى به ســراغ على باخرد معاون 
نظارت و بازرســى ســازمان صنعــت، معدن و 
تجارت خراســان رضوى مى رويم كه با تأكيد بر 
اينكه بيشتر پرونده ها در حوزه كالاهاى اساسى 
مربوط به مواد لبنى است، مى گويد: از ابتداى سال 
جارى حدود 300 هزار واحد را بازرسى كرديم و 
18 هــزار و 500 پرونده تنظيم شــده و بالغ بر

 100 ميليارد تومان هم حجم پرونده هاست.
باخرد با تأكيد بر اينكــه قيمت هاى مصوب در 
حوزه لبنيات را بزودى اعلام مى كنيم، خاطرنشان 
مى كند: بايد بين قيمت مصوبى كه در كميسيون 

تنظيم بازار كشور اعلام مى شود و آنچه كه مردم 
انتظار دارند تفكيك قائل شــد، زيــرا آنچه در 
كارگروه تنظيم بازار كشور به عنوان قيمت لبنيات 
اعلام مى شود فقط شامل شير در انواع مختلف، 
ماست و پنير مى شود و دوغ و كره و فراورده هاى 
جانبى مشمول قيمت گذارى مصوب نمى شوند و 
آن ها مشمول گروه سوم هستند كه كارخانجات 
بر اساس هزينه هايشان قيمت را تعيين مى كنند.

 قيمت مصوب شير خام 2000 تومان است
معاون نظارت و بازرسى سازمان صنعت، معدن و 
تجارت خراسان رضوى با اشاره به اينكه مديران 
كارخانجات لبنى اعلام مى كنند كه شــيرخام 
2400 تومان شده است، تصريح مى كند: از چند 
روز پيش قيمت مصوب شــير توسط كارگروه 
تنظيم بازار كشــور به ســازمان هاى نظارتى و 
ســازمان هاى مرتبط 2000 تومان اعلام شده و 
ما در حال پيگيرى هســتيم تا اين قيمت براى 
شــير و قيمت هاى اعلامى براى لبنيات جانبى 
رعايت شود و با هرگونه گرانى و كم فروشى شديداً 

برخورد خواهيم كرد.

 برخوردباكم فروشى و تقلب 
باخرد با اشاره به اينكه وقتى كالايى گران مى شود 
ميزان سوء استفاده مثل تقلب و كم فروشى هم 
در كنارش خود به خود زياد مى شــود و افرادى 
از جهل مردم ســوء اســتفاده مى كننــد و اين 
تخلفات را انجام مى دهنــد، تصريح مى كند: ما 
همواره آماده دريافت پيشنهادات و شكايات مردم 
هستيم و ســامانه پيامكى 30008124 وسايت 
سازمان صنعت و معدن و همچنين شماره 124 
به صورت شــبانه روزى در اين زمينه در اختيار 
مردم قرار گرفته است و مردم مى توانند تخلفات 
مختلف اعم از گرانفروشى كم فروشى تقلب و... را 
با اين وســايل ارتباطى با ما در ميان بگذارند تا 
در اسرع وقت برخورد قانونى با متخلفين صورت 

پذيرد.

آب و �وا
  كاهش نسبى دماى هوا در خراسان رضوى

قدس: هواشناسى خراســان رضوى در اطلاعيه اى اعلام كرد: 
بررســى نقشــه هاى پيش يابى و تصاوير ماهواره نشان دهنده 
استقرار جوى نســبتاً پايدار بر روى استان است. بر اين اساس 
آسمان غالب استان صاف تا قسمتى ابرى با افزايش سرعت باد 
در برخى نواحى يا مه آلود پيش بينى مى شود.همچنين كاهش 
نسبى دماى هوا بويژه در روز يكشنبه دور از انتظار نخواهد بود. 
هواى امروز شهرستان مشهد هم صاف تا قسمتى ابرى در برخى 
ساعات افزايش سرعت باد و افزايش ابر در اواخر وقت پيش بينى 
مى شــود. حداقل و حداكثر دما هم به ترتيب يك و 15 درجه 

سانتيگراد خواهد بود.

��ر
مديرعامل شركت شهرك هاى صنعتى

 خراسان رضوى:
 700 ميليارد ريال به كارگاه هاى كوچك 

توليدى تخصيص يافت
قدس:مديرعامل شركت شــهرك هاى صنعتى خراسان رضوى 
گفت: 700 ميليارد ريال اعتبار، امسال براى تأمين زيرساخت هاى 
مورد نياز و تجهيز كارگاه هاى كوچك توليدى و صنعتى اســتان 
تخصيص يافت.  مســعود مهديزاده در ســفر بــه ولات گفت: 
سياست اين شــركت براى رفع مشكلات فراروى سرمايه گذاران 
و ايجاد اشــتغال پايدار و توسعه، كمك به تقويت زيرساخت هاى 
شهرك هاى صنعتى است. مديرعامل شركت شهرك هاى صنعتى 
خراســان رضوى با بيان اينكه در اين استان، شهرك ها و نواحى 
صنعتى، مشــمول دريافت تسهيلات توســعه اشتغال روستايى 
شناخته شده اند، گفت: با توجه استاندارى خراسان رضوى، ناحيه ها 
و شهرك هاى صنعتى شهرستان هاى مرزى هم مشمول دريافت 
اين اعتبارات شدند. مهديزاده گفت: 48 شهرك و ناحيه صنعتى 
مصوب در خراســان رضوى وجــود دارد كه هــم اكنون در 40 
شهرك و ناحيه در حال واگذارى زمين هستيم و در بحث تأمين 
زيرســاخت ها هيچ گونه مشــكلى وجود ندارد. وى گفت: پس از 
مشهد، بيشترين استقبال سرمايه گذارى در شهرستان هاى نيشابور، 

فريمان، سبزوار، تربت حيدريه، كاشمر و گناباد است.

يك محقق: 
 گسترش باغ هاى آبى 

در خراسان شمالى نگران كننده است

قدس: يك محقق و عضو هيئت علمى مركز تحقيقات كشاورزى 
و منابع طبيعى خراسان  شمالى گفت: ايجاد و گسترش باغ ها در 
اراضــى ديم و تبديل آن به آبى در اين اســتان 28 هزار كيلومتر 

مربعى نگران كننده است.  
على دادار اظهار داشــت: اين مشكل هم اكنون بيشتر در اراضى 
ديم شهرستان بجنورد بخصوص در گردنه امين االله وجود دارد. وى 
افزود: كشاورزان و شهروندان اراضى ديم را با كشت نهال تبديل به 

باغ هاى آبى و با تانكر نيز آبرسانى مى كنند.
عضــو هيئت علمى مركز تحقيقات كشــاورزى و منابع طبيعى 
خراسان  شــمالى گفت: اين كشاورزان تا پنج سال مى توانند اين 
باغ ها را حفظ كنند، اما در سال هاى هفتم به بعد نياز آبى بيشترى 
پيدا مى كنند و همچنين درخت تبخير زيادى نيز دارد كه اين باغ ها 

در آينده محكوم به شكست هستند.
دادار با بيان اينكه در چندســال آينده تمامى اين باغ ها خشــك 
خواهند شــد، افزود: علاوه بر اينكه ايجاد باغ هاى آبى در اراضى 
ديم، آبرســانى دســتى به اراضى بالا دســت و زمين هاى ديم 
ممنوع است گســترش باغ ها در اين اراضى منابع زيادى را هدر 
مى دهــد. وى تخريب اراضى ديم و فرســايش خــاك را نيز از 
ديگر معايب ايجاد باغ ها در اراضى ديم ذكر كرد و اظهار داشــت: 

دستگاه هاى مسئول در اين زمينه بايد جدى وارد كار شوند.
 اين محقق مركز تحقيقات كشــاورزى و منابع طبيعى خراسان  
شــمالى با بيان اينكه هيچ كســى حق پمپاژ منابع آبى را ندارد، 
گفت: اين امر در اطراف روستاهاى رويين، ميلانلو و بدرانلو، نوده 
چناران و بســيارى از مناطق ديگر مشاهده مى شود كه آب را از 
رودخانه و جوى ها پمپاژ مى كنند و باغ جديد آبى در اراضى ديم 

ايجاد مى كنند.
دادار افزود: باغ هاى پايين دست اين منابع آبى نيز به علت كمبود 
آب خشــك مى شوند. وى با بيان اينكه هيچ ديمكارى حق ندارد 
از آب اراضى آبى اســتفاده كند افزود: برخى از كشاورزان به علت 
كمبود بارش باران اقدام به آبرسانى با تانكر به اراضى ديم مى كنند 

كه اين امر خلاف قانون و نگران كننده است.
وى افزود: هم اكنون كشاورزان و باغداران آبى از اين امر گلايه مند 
هستند و بايد در راستاى حفظ كاربرى با كشاورزان ديمكار متخلف 

برخورد شود.

معاون استاندار خراسان شمالى خواستار شد
 هدف گذارى ايجاد اشتغال بايد براى 

50 هزار نفر باشد، نه 11 هزار نفر 
بجنورد- خبرنگار قدس: معــاون هماهنگى امور اقتصادى و 
توسعه منابع اســتاندار خراسان شمالى گفت: هر چند كه تعهد 
امســال ما براى ايجاد اشــتغال 11 هزار نفر است، اما نبايد خود 
را محــدود به اين آمــار كنيم بلكه هدف گذارى مــا بايد براى
 50 هزار نفر باشــد. مجيد پورعيســى در چهاردهمين نشست 
اعضاى كارگروه تخصصى اشتغال استان اظهار داشت:طبق آمار 
بين 10 تا 30 هزار نفر مشــمول بيكارى آشكار در استان داريم؛ 
بنابراين بايد امسال براى 50 هزار نفر فعاليت داشته باشيم كه اين 

امر با اتخاذ سياست هاى مختلف امكانپذير خواهد بود.
وى خطاب به اعضاى كارگروه اشتغال افزود: همه شما بايد تلاش 
مضاعف در افزايش آمار اشــتغال داشته باشيد؛ چون با ايجاد هر 
يك شغل مى توانيم افراد را از نابهنجارى هاى اجتماعى دور كنيم؛ 

بنابراين نيازمند نگاه مثبت مديران در اين خصوص هستيم.
پورعيسى در بخش ديگر سخنان خود بر بازديد عملكرد طرح ها 
پس از پرداخت تسهيلات تأكيد كرد و گفت: بايد يك دوره زمانى 
مشخصى درنظر گرفته شود تا بدانيم تسهيلاتى كه افراد متقاضى 

دريافت كرده اند در مسير ايجاد اشتغال بوده است يا نه.

 واژگونى ساينا يك نفر را 
راهى بيمارستان كرد

خرو -خبرنگار قدس: واژگوني خودرو ســواري ساينا يك 
نفر را راهي بيمارســتان كرد. رئيس مركز مديريت حوادث و 
فوريت هاي پزشــكي نيشــابور در اين خصوص گفت: بر اثر 
واژگوني يك دستگاه خودرو ســواري ساينا در كيلومتر 17 
محور نيشــابور- مشهد درمحدوده شهر خرو يك نفر بشدت 
مصدوم شد. دكتر قاسم مشارموحد افزود: طي تماس با مركز 
ارتباطات اورژانس نيشــابور و اعلام اين حادثه بلافاصله يك 

دستگاه آمبولانس اورژانس به محل اعزام شد.
وي اظهــار كرد: مصدوم پس از ارزيابي و انجام اقدامات اوليه 

درماني به بيمارستان 22 بهمن نيشابور انتقال داده شد.

 جك، مرگ صافكار را رقم زد
قدس: صافكار مشــهدى به طرز دلخراشــى جــان باخت.

مديرعامل ســازمان آتش نشانى مشهد گفت: در اين حادثه 
كه در يك واحد خدماتى در بلوار حر رخ داد، جوان 35 ساله 
در حالى كه چرخ هاى جلوى سوارى پرايد را باز و جك را نيز 
جايگزين آن كرده بود، در زير خودرو مشــغول به كار بود كه 
ناگهان جك از زير خودرو خارج و سر وى بين زمين و خودرو 
گرفتار شد. آتشپاد جعفرى گفت: بر اثر شدت اين حادثه، مرد 
جوان در دم جان باخته بود كه پس از تأييد مرگ وى توسط 

تكنسين هاى اورژانس، جسد تحويل نيروهاى انتظامى شد.

 مرگ مقنى در چاه 150 مترى 

قدس: افسر نگهبان ســازمان آتش نشانى مشهد از سقوط 
مرگبار يك مقنى 50 ساله به عمق چاه يكصد و پنجاه مترى 

آب در حومه مشهد خبر داد.
حميــد فرزين شــهرى افزود: اين فرد در چــاه آب باغى در 

روستاى چهارفصل در حومه مشهد سقوط كرده بود.
وى ادامه داد: تيم امداد و نجات آتش نشانى پس از تلاش زياد 

جسم اين مرد ميانسال را به سطح زمين منتقل كرد. 
وى افــزود: عوامل اورژانس حاضر در محل پس از معاينه اين 

مقنى، مرگ وى را تأييد كردند.

در پديده اى نادر
 يك گاو در خراسان شمالى 4 قلو زاييد

ايرنا: در پديده اى نادر، يك گاو در روستاى مرزى «يكه سعود» 
از توابع شهرســتان راز و جرگلان در خراسان شمالى، چهار 

گوساله به دنيا آورد.
معاون مدير امور دام سازمان جهاد كشاورزى خراسان شمالى 
با تأييد اين مطلب اظهار داشت: چهار قلوزايى در گاو، امرى 
بســيار نادر است كه براى نخستين بار در استان اتفاق افتاده 
است. مهدى شكارى با بيان اينكه اين گاو دو رگه است، افزود: 
زاييدن گوساله هاى چهارقلو تلقيحى با اسپرم نژاد سمينتال، 

در يك واحد دامدارى كوچك روى داده است.
وى افزود: اين گاو به صورت مصنوعى با نژاد ســمينتال بارور 
شده كه يكى از گوســاله ها در زمان تولد تلف شده، اما حال 
ديگر گوساله ها مساعد اســت و مشكلى به لحاظ جسمانى 
ندارند.  شــكارى اظهار داشت: البته 2 يا چندقلوزايى در گاو، 
صفت مناسبى نيست زيرا قابليت بارورى دام در دوقلوهايى كه 
گوساله ها همجنس نيستند، وجود ندارد و اين دام ها نمى توانند 

بارور شوند.
معاون مدير امور دام سازمان جهاد كشاورزى خراسان شمالى 
گفت: البته اين دام ها مى توانند بــه عنوان دام پروارى، براى 

توليد كننده ارزش افزوده داشته باشند.

راهى بيمارستان كرد

 يك گاو در خراسان شمالى 

سوژه از شما / پيگيرى از ما

 قـدس ويـژه خـراسان
در راستاى رسالت مطبوعاتى وظيفه 
خود مى داند در جهت رفع مشكلات 

مردمى،  سوژه هاى ارسالى از سوى 
خوانندگان  عزيز    در حوزه هاى 
شهرى، اجتماعى، اقتصادى و ...  را 

پيگيرى و منعكس كند .
منتظر سوژه هاى شما از طريق 

سامانه پيامكى  هستيم.
لطفاً ابتداي پيام كلمه «سوژه» را قيد نماييد.
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در جوابيه اى كه به روزنامه قدس ارسال شد 

تأييد وضعيت وخيم كارشناس مامايى شبكه بهداشت قبل از ورود به اتاق عمل! 

پژواك

مرتبط  گزارش هاى  انتشــار  پى  در  قدس 
با مرگ كارشــناس مامايى شــبكه بهداشت 
شهرســتان مه ولات روابط عمومى اين شبكه 
اقدام به ارسال جوابيه اى در اين خصوص نموده 
كه ايــن جوابيه همراه با توضيح روزنامه قدس 

را مى خوانيد:
پيــرو درج گــزارش هايى بــا عناوين (مرگ 
كارشناس مامائى شبكه بهداشت مه ولات بر اثر 
سرما خوردگى ) در روز دوشنبه مورخه 19 آذر 
ماه  و (ابعاد جديد مرگ كارشناس مامايى شبكه 
بهداشت مه ولات ) آنچه در انتشار گزارش اول 
مشاهده مى گردد صرفا انتشار مطالبى بدون اتكا 
و آگاهى به امور جارى درمانى و علوم پزشكى 
مى باشد و به همين دليل سير پذيرش و اقدامات 
انجام شــده براى آن مرحومه براى استحضار و 
تنوير افكارعمومى به شرح ذيل اعلام مى  شود.  
بيمار در ساعت 14:40 روز جمعه به بيمارستان  
امام رضا (ع) فيض آباد مراجعه و توســط آقاى 
دكتر اســدى متخصص داخلى ويزيت شــده 
و آزمايشــات، راديو گرافى قفسه سينه و نوار 
قلب بيمار انجام شده كه با توجه به تاكيكاردى 
سينوسى دستور بسترى با تجويز سرم و آمپول 

استامينوفن توسط ايشان صادر ميگردد.
 مجدد در ساعت 22:30 بيمار ويزيت مى شود 
كه به علت افت جزيى فشار( 90 روى 60) سرم 
نرمال سالين و آمپول سفترياكسون به دستورات 
دارويى اضافه مى شــود كه فشارخون بيمار به 

100 روى 60 افزايش مى يابد. 
ساعت 8:30 صبح روز بعد به علت افت مجدد 
فشــار خون پزشك متخصص داخلى بر بالين 
بيمار حاضر شده و پس از آزمايش آنزيم قلبى و 
هماهنگى با متخصص قلب بيمارستان نهم دى 
تربت حيدريــه بيمار با احتمال ميو كارديت و 
فشار خون 100 روى 70 با حضور دو پرستار و 
پزشك متخصص داخلى به تربت حيدريه اعزام 
و در ساعت 11:15 وارد اورژانس بيمارستان نهم 
دى گرديده اند.  با توجه به هماهنگى بعمل آمده 
توسط متخصص داخلى مه ولات با متخصصين 
جراحى و قلب تربت حيدريه بلافاصله بر بالين 
بيمار حاضر شــده و بيمار جهت گرفتن رگ 
مركزى بــه اتاق عمل منتقــل گرديد و پس 

از انجــام اقدامات لازم بــه بخش مراقبت هاى 
ويژه منتقل مى گردد. شايان ذكر است خواهر 
مرحومه كه پرستار بيمارســتان امام رضا(ع) 
مه ولات مى باشــند در تمــام مراحل همراه 
بيمار حضور داشته و حتى رگ گيرى و شروع 
ســرم تراپى براى بيمار نيز توسط ايشان انجام 
شــده اســت.  و اما در گزارش دوم كه نگارنده 
مدعى شده اند كه بر اساس مصاحبه با مسئولين 
بيمارســتان نهم دى آن را تنظيم نموده است 
پس از بررسى انجام شده هيچيك از مسئولين 
بيمارستان نهم دى كه مورد تاييد دانشگاه براى 
مصاحبه باشند، مصاحبه اى با خبر نگار روزنامه 
انجام نداده اند و تا تاريخ انتشار اين مطلب هيچ 
اظهار نظر رسمى از علت مرگ منتشر نشده بود 
و ادعاى اعزام دير هنگام بيمار به بيمارستان نهم 
دى نيز با توجه مستندات موجود و برگه اعزامى 
براى بيمار و تيم همراه بيمار بى اساس مى باشد.

 پاسخ قدس 
 در اين جوابيه عنوان شــده آنچه در انتشــار 
گزارش اول مشــاهده مى  شــود صرفا انتشار 
مطالبى بدون اتــكا و آگاهى بــه امور جارى 
درمانى و علوم پزشكى مى باشد ما نيز هيچ وقت 
خودمــان را محق در اظهار نظر در امور درمان 
ندانسته و نمى دانيم براى همين هم دقيق آنچه 
را كه نقل قول نزديكان آن مرحومه بوده را بدون 
دخل و تصرف منتشر كرديم. ضمن اينكه براى 
آگاهــى از همين موارد جــارى در امور درمان 
چندين بار با مســئول روابط عمومى شــبكه 
بهداشت تماس گرفتيم و پيامك داديم تا حتى 
هماهنگى لازم براى مصاحبه با دكتر حبيبى كه 
مسئوليت شبكه بهداشت شهرستان مه ولات 
را بــر عهده دارد صورت گيرد اما دريغ از يكبار 
پاســخ به تماس ها و پيام هايى كه خبرنگار ما 
ارسال نمود. با اين تفاصيل خيلى جالب است 
كه در اين جوابيه صحبت از تنوير افكار عمومى 
مى شود اگر قرار بر تنوير و روشن شدن قضايا 
بود چرا به خودتان زحمت نداديد كه پاسخگوى 
موارد مطرح شــده از سوى خبرنگار ما باشيد 
و بــه قول خودتان با مطلع بودن از امور جارى 
درمان براى مردم آنچه را كه اتفاق افتاده را شرح 
دهيد؟ آيا براى اين، عبارتى جز پنهان شدن در 

پس واقعيت مى توان انتخاب كرد؟
در خصوص اقدامات دكتر اسدى همان گونه كه 
ابتدا عنوان كرديم در حيطه درمان تشخيص با 
دكتر معالج بوده كه سرم ترزيق شود اما باز هم 
اين سؤال از نقل قول هاى نزديكان در گزارش 
اول روزنامه قدس مطرح مى شــود كه چرا بايد 
ســرم طورى تزريق شود كه به جاى رگ مايع 
آن زير پوست بيمار برود و همين هم خودش 
مشكل ساز شود؟ اين مورد را چگونه مى شود 

توجيه كرد؟
مورد ديگرى كه در همين جوابيه به آن تلويحا 
اشاره شده است افت فشار خون بيمار است كه 
سرم و آمپول به بيمار تزريق شده است باز هم 
تأكيد مى كنيم از روند درمان آن گونه كه پزشك 
معالج هر بيمارى خبر دارد ما بى خبريم اما اين 
نكته را همه مى دانند كه تزريق سرم فشارخون را 
افزايش مى دهد يا حداقل باعث افت آن نمى شود 
اين آيا دليلى بر اشتباه در تزريق آمپول يا سرم يا 
تجويزهايى مشابه به آنچه كه نزديكان بيمار در 

گزارش شده اند نمى تواند باشد؟
چرا دليل افت فشــار خون قابل توجه بيمار تا 
حدود 5 درجه در صبح روز بعد بيان نشــده و 
نمى شود؟ باز هم بر مبناى اظهار نظر نزديكان 
مرحومه بعد از ترزيق ها آنقدر شــرايط خراب و 
دلهره آور بوده كه متخصص داخلى بيمارستان 

همراه بيمار به تربت حيدريه اعزام مى شود!
مــا نيز در گــزارش دوم از قول يك مســئول 
بيمارستانى در بيمارستان نهم دى نوشته ايم كه 
دكتر عليزاده جهت انجام عمل جراحى در اتاق 
عمل حاضر شده است پس تا اينجا با يكديگر 
هم عقيده ايم كه شــرايط بيمار به گونه اى حاد 
بوده كه بلافاصله به اتاق عمل برده شــده است 
اما سؤال اصلى ومهم اين است كه چرا بيمارى 
كه علائم ســرماخوردگى دارد و با پاى خودش 
به بيمارســتان امام رضا(ع) فيض آباد مراجعه 
مى كند آنجا چه بر ســرش مى آيد كه در كل 
بدنش يك رگ پيدا نمى شود تا در بيمارستان 
نهم دى گردنش جراحى شود و به قول خودتان 

رگ مركزى گرفته شود؟
انداختن توپ در زمين خواهر مرحومه نيز يكى 
از مواردى است كه نشان از آن دارد كه دوستان 

شبكه بهداشت مه ولات به دنبال تبرئه نمودن 
خودشان هستند و گرنه هر كدام از ما مى دانيم 
تا پزشك در مورد بيمارى دارويى تجويز نكند 
هيچ پرســتارى نمى تواند سرخود كارى انجام 
بدهد حتى اگر آن پرستار خواهر يا برادر بيمار 
باشد.ضمن اينكه اگر شما حضور خواهر بيمار در 
بيمارستان را ملاك قرار مى دهيد قطعا گفته ها 
و مشــاهدات نزديكان و همراهان بيمار كه در 
گزارش اول روزنامه قدس به آن ها پرداخته شده 

است قابل استناد و بررسى است.
مورد بعدى كه عنوان شده  بررسى انجام گرفته 
نشان مى دهد كه هيچ مسئولى از بيمارستان نهم 
دى با خبرنگار قدس مصاحبه انجام نداده است 
و اين مورد تكذيب شــده است بايد بگوييم جز 
نام و مســئوليت اين فرد حتى ساعت و دقيقه 
انجام مصاحبــه به انضمــام صحبت هاى وى 
نزد ما موجود اســت و قابل انتشار. اين پيش پا 
افتاده ترين مورد براى تكذيب اين چنين جريانى 
از سوى دوســتان شبكه بهداشت است. ضمن 
اينكه در كار حرفه اى رســانه اى هيچ رسانه اى 
نيســت كه در چنين شرايطى خودش را بدون 
مســتندات در جايگاه تكذيب و اتهام قرار دهد 
برهمين اساس عنوان مى كنيم چنانچه دوستان 
اصرارى به نبودن و تكذيب اين چنين مواردى 
را دارند مســتندات آن قطعــا مى تواند آن ها را 
از راه تكذيبى كــه به آن تأكيد دارند برگرداند.
قصور در دير اعزام شــدن بيمار و نيز نداشتن 
برگه اعزام بيمار در همين مصاحبه از قول همان 
مسئول بيان شده اســت. در مجموع آنچه در 
اين مصاحبه منتشــر شده موارد مطرح شده از 
سوى همان مسئول بوده و روزنامه قدس دخل 
و تصرفى در آن نداشــته اســت. چه بسا موارد 
ديگرى هم در جريان مرگ كارشناس مامايى 
شبكه بهداشــت مه ولات بوده و هست كه بنا 
به مصلحت انديشى هايى تاكنون منتشر نشده 
و در نزد ما باقى است پس قطعا روزنامه قدس 
به عنوان رسانه اى بى طرف آنچه را كه منتشر 
كرده با استدلال كافى و مستندات موجود به آن 
پرداخته و هيچ كدام از موارد بدون هماهنگى با 
نزديكان مرحومه و نيز اظهار نظر مسئول مربوطه 

منتشر نشده است.

آنچه در كارگروه 
تنظيم بازار كشور به 
عنوان قيمت لبنيات 
اعلام مى شود فقط 
شامل شير در انواع 

مختلف، ماست و پنير 
مى شود و دوغ و كره 
و فراورده هاى جانبى 
مشمول قيمت گذارى 

مصوب نمى شوند و 
آن ها مشمول گروه سوم 

هستند كه كارخانجات 
بر اساس هزينه هايشان 
قيمت را تعيين مى كنند

بــرش
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